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ww Nasi u Ma∏ysza 
Kibice z Wieliszewa
dopingowali Polaków
podczas Pucharu
Âwiata w Zakopanem.

áá wi´cej czytaj na str. 3

ww Ferie z Kulturà
Ponad 1000 dzieci
skorzysta∏o z oferty
OÊrodka Kultury
w Wieliszewie
podczas zimowych
ferii.

áá wi´cej czytaj na str. 7

ww ˚yczenia
Walentynkowe
W dzieƒ Êwi´tego
Walentego kochajàcy
wyznali mi∏oÊç.

áá Przeczytaj ˝yczenia na str. 11

ww Western – klucz
do szcz´Êcia
Mieszkaƒcy Gminy
Wieliszew opowiadajà
o swoich pasjach.
W tym numerze
goÊcimy na naszych
∏amach Marysi´
Michalskà.

áá wi´cej czytaj na str. 11

ww Bale
Charytatywne
Stowarzyszenia
„eMka”
i „Bonawentura”
zorganizowa∏y udane
charytatywne bale.

áá wi´cej czytaj na str. 12

Dla wielu z nas trwajàcy w∏aÊnie
karnawa∏ jest znakomità okazjà,
by w atmosferze radoÊci i wza-
jemnego zrozumienia móc wype∏-
niç t  ́szlachetnà powinnoÊç.W so-
bot´, 7 lutego mogli si´ o tym
przekonaç wszyscy przyjaciele
SP im. T. KoÊciuszki w Wielisze-
wie.To w∏aÊnie tego dnia z inicja-
tywy wspierajàcego Szko∏´ Sto-
warzyszenia Bonawentura odby∏
si´ bal charytatywny. Goràce
i szczere serca zarówno organiza-

torów, jak i uczestników imprezy,
stanowi∏y racjonalnà przeciwwa-
g´ dla zimowej aury,dzi´ki czemu
uda∏o si´ zasiliç konto Szko∏y ca∏-
kiem pokaênà sumà.Tydzieƒ póê-
niej wieliszewska „Malwa” przy-
tuli∏a licznych sympatyków Sto-
warzyszenia M∏odzi dla Rozwoju
eMka. Nie zabrak∏o goràcych ryt-
mów okraszonych spontanicznà
acz profesjonalnà konferansjerkà
B∏a˝eja Stecko. G∏ównà atrakcjà
wieczoru by∏a aukcja charytatyw-

na, która po raz kolejny udowod-
ni∏a, jak bardzo chcemy byç po-
trzebni sobie nawzajem i szczerze
wspomóc naszà zdolnà m∏odzie˝,
by w przysz∏oÊci ich szlachetne
idea∏y sta∏y si´ znaczàcym ogni-
wem czynienia dobra, które jest
przecie˝ najwy˝szym wyznaczni-
kiem naszego cz∏owieczeƒstwa.

nn  ¸ukasz Ziemak
áá O balach 

charytatywnych czytaj
na stronie 12

Szkoła w D´bem
Ju˝ 28 wrzeÊnia nast´pnego

roku wmurowano kamieƒ
w´gielny z aktem erekcyj-

nym rozpoczynajàc budow´ w∏a-
Êciwego budynku Szko∏y.
Akt Erekcyjny (fragment): 
„Technikum Hydrologiczno-Mete-
orologicznemu w D´bem, jako je-
dynemu tego typu w kraju, powie-
rzone zostaje zadanie kszta∏cenia
przysz∏ej kadry techników hydro-
logów i meteorologów, zatrudnio-
nych w dziedzinie gospodarki
wodnej, stanowiàcej wa˝nà ga∏àê
ogólnokrajowej gospodarki nasze-
go kraju. Zrealizowana w bezpo-
Êrednim sàsiedztwie Technikum
zapora wodna w D´bem, wraz ze
zbiornikiem wodnym, stanowiç
b´dzie dla pracujàcego Techni-
kum cennà, naturalnà baz´ szko-
leniowà.”

I choç hydrologów w Szkole ju˝
dawno si´ nie szkoli, to dyrekcji
i radzie pedagogicznej Szko∏y bli-
skie sercu by∏o zrealizowanie
zak∏adanej w akcie erekcyjnym

misji edukacyjnej. Stàd innowa-
cje takie jak wprowadzenie
w 1991 r. liceum ogólnokszta∏cà-
cego o profilu ekologicznym, czy
klas prawniczych, reaktywacja
technikum budowlanego, czy
stworzenie tzw. klas policyjnych.
Takie pomys∏y podyktowane by-
∏y sytuacjà na rynku edukacyj-
nym, gdy coraz bardziej wymaga-
jàcych absolwentów gimnazjów
trzeba by∏o zach´caç do nauki
w Szkole w D´bem nietuzinkowy-
mi propozycjami. Przez moment
pojawi∏o si´ tam nawet gminne
gimnazjum, ale – mimo staraƒ
ówczesnego wójta Edwarda Tro-
janowskiego – zarzàdzajàcy Szko-
∏à powiat nie zdecydowa∏ si´
na przyj´cie pomys∏u Gminy po-
legajàcego na przej´ciu szko∏y.
A niestety liczba uczniów by∏a
coraz mniejsza i nad Szko∏à co ja-
kiÊ czas pojawia∏o si´ widmo za-
gro˝enia likwidacjà.

Ju˝ w lutym 2007 r., na jednym
z posiedzeƒ Rady Powiatu Legio-

nowskiego, przewidywany by∏
do rozpatrzenia punkt dotyczà-
cy wygaszenia Szko∏y, jednak
radni po dyskusji zadecydowali
o nie rozpatrywaniu tak dra-
stycznego rozwiàzania i postano-
wili poszukaç dla Szko∏y lep-
szych rozwiàzaƒ.

Wokó∏ Szko∏y i tematu rozwià-
zania jej problemów pojawia∏o
si´ wiele podmiotów zaintereso-
wanych prowadzeniem w niej
swojej dzia∏alnoÊci – od szko∏y
modelek po prywatny instytut
badawczy. Okaza∏y si´ to w wi´k-
szoÊci propozycje dosyç ma∏o
konkretne lub uwarunkowane
niczym innym, jak zlikwidowa-
niem Szko∏y w formie obecnej.

Jednak w mi´dzyczasie kie∏ko-
wa∏ zasiany du˝o wczeÊniej po-
mys∏ przekazania Szko∏y z ràk
powiatu nie zainteresowanego
jej prowadzeniem pod zarzàd
Gminy Wieliszew. OczywiÊcie,
jak zwykle przy takich daleko
idàcych propozycjach, rozpocz´-

∏y si´ negocjacje majàce na ce-
lu ustalenie, jakie warunki sà
akceptowalne przez obie strony.

Pod koniec zesz∏ego roku,
na sesji Rady Powiatu, pojawi∏a
si´ propozycja przekazania Szko-
∏y Gminie, jednak wi´kszoÊç
radnych dosyç sceptycznie zare-
agowa∏a na propozycj´ przekaza-
nia Gminie jakichkolwiek tere-
nów szkolnych na w∏asnoÊç. O ile
przekazanie zadania prowadze-
nia Szko∏y i jej finansowanie
uznano za Êwietny pomys∏, to na-
turalnie dla Gminy Wieliszew ta-
ka propozycja bez gwarancji
w∏asnoÊci by∏a nie do zaakcep-
towania. Na szcz´Êcie, jak wspo-
mina wicestarosta Janusz Kubic-
ki, negocjacje przebiegajàce
po tej sesji prowadzone by∏y
na wysokim poziomie meryto-
rycznym i z obustronnym zrozu-
mieniem.

áá czytaj wi´cej na str. 6

Niebezpiecznie Êmieszni
W piàtek, 6 lutego, o godz. 18,
w sali widowiskowej Urz´du
Gminy Wieliszew wystàpi∏ kaba-
ret „Paranienormalni” z progra-
mem „Niebezpiecznie Êmiesz-
ni”.Tematem skeczy napisanych
i granych przez zespó∏ sà przede
wszystkim irytujàce zachowa-
nia, z którymi borykamy si´
na co dzieƒ.

nn  Mariusz Kraszewski

áá czytaj dokoƒczenie 
na str. 5

„Paranienormali” rzeczywiÊcie okazali si´ „niebezpiecznie
Êmieszni” podczas wyst´pu w Wieliszewie. Niemal dwie
godziny zape∏niona do ostatniego miejsca sala
widowiskowa wylewa∏a ∏zy... szcz´Êcia.

Niech ˝yje bal…

Te znane s∏owa popularnego przeboju Maryli Rodowicz, choç towarzyszà nam od lat,
budzà wcià˝ nowe emocje. Dla ka˝dego z nas majà one inny wymiar i znaczenie.
Jednak trudno oprzeç si´ wra˝eniu, ˝e zawierajà jeden wspólny mianownik – ˝ycie to
chwila, którà powinniÊmy ceniç i staraç si´ prze˝yç jak najpi´kniej. 

Zarzàdzeniem 
nr SZ 2-11/18/63
Minister OÊwiaty
powołał z dniem
1 lipca 1963 roku
Technikum
Hydrologiczno-
Meteorologiczne
w D´bem
rozpoczynajàc tym
samym histori´
jednego
z najbardziej
znanych miejsc
w Gminie
Wieliszew.

Paweł Kownacki

fo
t.

PS

fo
t.

M
K



2 gazeta wieliszewska xx 19 lutego 2008

AktualnoÊci

gazeta wieliszewska
Wydawca: Urzàd Gminy Wieliszew
ul. Modliƒska 1, 05-135 Wieliszew, tel. (22) 782 26 32 
• Redaktor naczelny: Piotr Sypniewski, • Redakcja: Pawe∏ Kownacki,
Krzysztof Klimaszewski, Mariusz Kraszewski, Dariusz Skrzydlewski,
• Zdj´cia: Pawe∏ Kownacki, • Promocja i marketing: Dariusz
Skrzydlewski, • Projekt graficzny i ∏amanie: Liwia Drubkowska 
• Druk: Agora S.A ISSN 1898–3251 
Redakcja nie zwraca tekstów niezamówionych oraz zastrzega sobie prawo
ich redagowania i skracania.

Czy mo˝na wprowadziç nakaz jazdy
w kamizelkach odblaskowych rowe-
rzystom?
(Janusz, 11.02.2009 r.) 

Szanowny Panie Januszu,
koniecznà przes∏ankà do wprowadzenia
nakazu jazdy w kamizelkach odblasko-
wych dla u˝ytkowników dróg poruszajà-
cych si´ rowerami i innymi pojazdami
jednoÊladowymi jest konkretny przepis
rangi ustawowej (lub wynikajàcy z prze-
pisu wykonawczego wydanego na pod-
stawie upowa˝nienia ustawowego). W
aktualnym stanie prawnym nie ma regu-
lacji dotyczàcej tego rodzaju obowiàz-
ków na∏o˝onych na u˝ytkowników rowe-
rów. Zarówno bowiem ustawa z dnia 20
czerwca 1997 roku – Prawo o ruchu dro-

gowym (j. t. Dz. U. z 2005 r., Nr 108, poz.
908 z póên. zm.), jak i przepisy dotyczà-
ce bezpieczeƒstwa na drogach publicz-
nych nie stanowià wystarczajàcej pod-
stawy formalno – prawnej do na∏o˝enia
takiego obowiàzku. Na pewno takie
uprawnienie do wprowadzenia tego na-
kazu nie przys∏uguje Radzie Gminy, a
tym bardziej Wójtowi Gminy. Podsumo-
wujàc – nakazu, jako takiego, zak∏ada-
nia kamizelek odblaskowych przez rowe-
rzystów nie mo˝na prawid∏owo i skutecz-
nie wydaç w obecnym stanie prawnym.
Jednak Êledzàc prace legislacyjne nasze-
go parlamentu nale˝y domniemywaç, i˝
w przysz∏oÊci obowiàzek taki zostanie
wprowadzony. 

Z powa˝aniem
Wójt Gminy Wieliszew

Waldemar Kownacki

Mieszkaƒcy pytajà
Wójta Gminy Wieliszew
Waldemara
Kownackiego...

WIELKI BAL KSI¢˚NICZEK 
czyli DU˚E DZIECI wypowiedzi na powa˝ne tematy

Wielki Bal Ksi´˝niczek to projekt realizowany wspólnie przez magazyn „Ksi´˝niczka” i firm´ Disney.

ssoonnddaa

Poznaj pracownika Gminy

Panie Tadeuszu, od kiedy pracu-
je Pan w Wieliszewie?
W Wieliszewie pracuj´ od 2 stycz-
nia 2000 roku, na stanowisku in-
spektora d/s sportu. Organizuj´ za-
wody, imprezy sportowe oraz koor-
dynuj´ prac´ hali sportowej
w Wieliszewie.
Jak wyglàda∏a poprzednio Pa-
na kariera?
Ukoƒczone studia informatyczne
w filii Warszawskiej AWF, studia po-
dyplomowe, marketing i zarzàdza-
nie sportem, zarzàdzanie oÊwiatà.
Od poczàtku pracy zawodowej zwià-
zany jestem z oÊwiatà i szerzeniem
kultury fizycznej wÊród m∏odzie˝y.
Przez 15 lat pe∏ni∏em funkcj´ dyrek-
tora Szko∏y Podstawowej w Jeziorze
(woj. lubelskie). Zaanga˝owany
w ˝ycie spo∏ecznoÊci lokalnej prowa-
dz´ dru˝yn´ po˝arniczà, harcerskà
oraz zespó∏ wokalny. Za prac´ dy-
daktycznà i spo∏ecznà zosta∏em
wielokrotnie wyró˝niony nagroda-
mi: dyrektora szko∏y, Inspektora
OÊwiaty Gminy Siemieƒ, nagrodà
Kuratora OÊwiaty, Medalem Komi-
sji Edukacji Narodowej, Bràzowym
Krzy˝em Zas∏ug dla Po˝arnictwa.
Móg∏by Pan wskazaç, co szczegól-
nie si´ Panu podoba w Gminie
Wieliszew?
W∏adze Gminy dbajà o popraw´
nawierzchni dróg i chodników.

K∏adà du˝y nacisk na wszechstron-
ny rozwój dzieci i m∏odzie˝y wspie-
rajàc Zespó∏ Taƒca Ludowego,,Pro-
myki”, chór gminny,,Marzenie”,
Klub Sportowy „Dàb” Wieliszew.
Gmina jest przyjazna mieszkaƒ-
com.
Czy ma Pan jakieÊ ciekawe hob-
by, oryginalny sposób sp´dzania
wolnego czasu, coÊ czym móg∏by
si´ Pan podzieliç z naszymi
czytelnikami?
W czasie wolnym lubi´ obejrzeç
dobry film, pograç w siatkówk´,
chodziç po górach, a tak˝e prac´
na dzia∏ce. Moim oczkiem w g∏o-
wie jest tak˝e muzyka – potrafi´
graç na kilku instrumentach. Gra
pozwala mi si´ zrelaksowaç.
A na koniec krótki formularz:
Ulubione miejsce: Piwniczna – Su-
cha Dolina
Ulubiona muzyka: pop, rock, mu-
zyka powa˝na – koncerty w filhar-
monii.
Ulubione danie: zupa pomidorowa
oraz sandacz – oczywiÊcie sma˝o-
ny.
Ulubiona stacja radiowa i pro-
gram telewizyjny: RMF FM,
TVN 24, programy naukowe – geo-
grafia, historia.
Dzi´kujemy za rozmow´.

nn

Tym razem 
spotkaliÊmy si´  
z TADEUSZEM
SZCZYGIELSKIM, 
inspektorem ds. sportu
oraz nauczycielem
w wieliszewskim
gimnazjum.

...Wójt 
odpowiada...
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Walentynki

PAULA 

Karnawa∏ to jest, gdy si´ Êwi´tuje
i taƒczy. To jest karnawa∏owy bal,
a na balu du˝o trzeba taƒczyç i Êpie-
waç.

WERONIKA

Karnawa∏ to znaczy, ˝e taƒczymy i jest
weso∏o. Ja du˝o taƒczy∏am, a˝ si´ zm´-
czy∏am. Wtedy posiedzia∏am sobie
na krzeÊle i przebra∏am si´ za Âpiàcà
Królewn´.

BARTEK 

By∏em przebrany za Myszk´ Miki, bo
jà lubi´. Karnawa∏ to taki bal przebie-
raƒców, na którym bawimy si´ i taƒ-
czymy. Ja taƒczy∏em z kole˝ankami. By-
∏o fajnie.

MARTA 

Karnawa∏ to taki bal. Mo˝emy si´
przebraç. Ja przebra∏am si´ za Syren-
k´ Arielk´, bo ona jest ∏adna. Ma ta-
kie pi´kne, d∏ugie w∏osy. Na balu mi
si´ podoba∏o.

MA¸GOSIA 

Karnawa∏ to takie coÊ, co mo˝na taƒ-
czyç, bawiç si´ i jeÊç. Du˝o si´ bawi∏am,
du˝o taƒczy∏am. Przebra∏am si´ za Kró-
lewn´ Ânie˝k´, chcia∏am byç Królewnà
Z∏otà, ale ona by∏a taka poniszczona
i wybra∏am sobie tamtà.

BASIA 

Karnawa∏ to jest taki dzieƒ, gdzie mo˝-
na taƒczyç, bawiç si´, przebraç si´
za ksi´˝niczk´. Mo˝e tam byç jakieÊ pysz-
ne ciasto. To mogà byç trzy sto∏y, wtedy
wszyscy siadajà i jedzà. Wszyscy mogà
iÊç na bal przebieraƒców i nawet lataç.

Walentynki – Êwi´to zakochanych,
obchodzone 14 lutego. Nazwa
„walentynki”pochodzi od imienia
Êw. Walentego, patrona chorych
na padaczk´ i podagr´.

Istnieje zwyczaj wysy∏ania
w tym dniu listów zawierajàcych
wyznania mi∏osne (cz´sto pisa-

ne wierszem). Wspó∏czeÊnie
Êwi´to to zyska∏o bardzo komer-
cyjny charakter. Na terenie Pol-
ski walentynki konkurujà o mia-
no tzw. Êwi´ta zakochanych
z miejscowym, rodzimym Êwi´-
tem s∏owiaƒskim zwanym po-
tocznie Nocà Kupa∏y lub Sobót-

kà (obchodzonym w okresie
przesilenia letniego, w nocy
z dnia 21 na 22 czerwca).

Do Polski zapo˝yczone zo-
sta∏o z kultury francuskiej i kra-
jów anglosaskich w latach 90.
XX wieku.

www.wikipedia.org

Magda Zyska

To pseudoÊwi´to
sp´dzam zwykle
w domu. Nie jest
to dla mnie ˝aden

szczególny dzieƒ. Ale przecie˝ to nie
znaczy, ˝e nikogo nie kocham.
Zapewniam, ˝e jest we mnie du˝o
mi∏oÊci.

S∏awomir
Baƒbura

Walentynki to
dla mnie ˝adne
Êwi´to. Irytuje
mnie otaczajàcy

nas anglosaski be∏kot. Nie powala
mnie na kolana kultura amery-
kaƒska majàca zaledwie 200 lat.
Nie jest ona dla mnie wzorem,
a ludziom, których kocham, uczucie
okazuj´ na co dzieƒ.

Magda
Grabiƒska

Co prawda aktual-
nie jestem wolna,
ale walentynki to
dla mnie wa˝ne

Êwi´to. Zwykle sp´dzam je z przyja-
ció∏mi na dyskotece. Komercja
niestety tak nas zdominowa∏a, ˝e
kupujemy sobie nawzajem prezenty.

Jan Grabiec,
Starosta
Powiatu
Legionowskiego

Walentynkowy
wieczór sp´dzi∏em

w tym roku na charytatywnym
balu Stowarzyszenia eMka bawiàc
si´ wÊród przyjació∏ i uczestniczàc
w licytacji. Dochód z niej zasili
stypendialny fundusz
Stowarzyszenia eMka, wi´c Êmia∏o
mo˝na powiedzieç, ˝e uda∏o mi si´
po∏àczyç przyjemne z po˝ytecznym.
Âwi´ty Walenty na pewno jest ze
mnie dumny.

Ma on na celu zach´cenie jak
najwi´kszej liczby przedszkoli
do wspólnej zabawy, zorganizo-
wania balu karnawa∏owego
i przyczynienia si´ do pobicia re-
kordu Disneya na najwi´kszy
bal karnawa∏y Êwiata. Przedszko-
le Nr 1 w Wieliszewie wzi´∏o
udzia∏ w zabawie i zorganizowa-
∏o bal karnawa∏owy w sali „Mal-
wa” w Wieliszewie. Ka˝de przed-
szkole, które wzi´∏o udzia∏ w za-
bawie i zorganizowa∏o bal, b´dzie
uczestniczy∏o w biciu rekordu Di-
sneya na najwi´kszy bal karna-
wa∏owy Êwiata i b´dzie mia∏o
szans´ wygraç plac zabaw
oraz wiele innych nagród.

Po zabawie zapytaliÊmy naszych milusiƒskich, co to jest bal karnawa∏owy?
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Puchar Âwiata
w skokach
narciarskich
w Zakopanem to
od wielu lat
obowiàzkowy punkt
w kalendarzu wielu
kibiców. 

Nie inaczej by∏o w tym roku,
kiedy dziesiàtki tysi´cy fa-
nów zgromadzi∏y si´

pod Wielkà Krokwià.WÊród kibi-
ców pojawiali si´ nasi mieszkaƒ-
cy: Izabella i Mariusz Bisialscy,
Aneta i Robert Ziu∏kowscy, Iwo-
na i Marcin Tarach, Dorota i Ja-
ros∏aw Waliszewscy oraz Konrad
Kordowski. Kibicowali prezentu-
jàc olbrzymià flag´ z nazwà na-
szej Gminy. Aneta Ziu∏kowska

wspomina: Atmosfera panujàca
wokó∏ skoczni jest nie do opisania,
po prostu by∏o bosko. Gdyby Adam
Ma∏ysz nie skaka∏, to i tak warto
tam jechaç, by kibicowaç innym
skoczkom. WidzieliÊmy ca∏à Êwia-
towà czo∏ówk  ́skoczków,m.in.: Simo-
na Ammana, Martina Schmitta
i oczywiÊcie Adama Ma∏ysza.

nn    SzM

Pracowite ferie „Promyków”

W tym roku, podczas ferii (inaczej ni˝ zwykle) Zespó∏ Taƒca Ludowego „Promyki”
nie wybra∏ si´ na narty, lecz postanowi∏ 4 dni sp´dziç pracowicie w Pu∏awach. 

Impreza otrzyma∏a wyró˝nienie
Komisji Europejskiej na najlep-
szà Kampani´ Konsumenckà.
Wyró˝niona klasaVI pod opiekà
nauczyciela j´zyka polskiego,

który by∏ równie˝ autorem sce-
nariusza, zrealizowa∏a projekt
zaj´ç pod has∏em „Âwiadomy
konsument wie, co kupuje”.

W piàtek, 16 stycznia, w ro-
dzinnym centrum rozrywki Hu-
la Kula w Warszawie odby∏a si´
gala wr´czenia nagród. Szko∏a
Podstawowa w Janówku otrzy-
ma∏a zestaw s∏owników i pi∏ek,
sieciowy kurs j´zyka angielskie-
go (Profesor Henry) oraz kom-
plet p∏yt CD „åwicz umys∏”.
Wszyscy uczniowie z VI klasy
otrzymali zestaw MP3 a nauczy-
ciel j´zyka polskiego – zestaw ki-
na domowego.

nn  Mariusz Kraszewski

Przez ten czas najstarsze grupy
zespo∏u doskonali∏y swoje umie-
j´tnoÊci taneczne pod okiem
trzech instruktorów: Paw∏a Skal-
skiego, Norberta Póêniewskiego
i Dariusza Skrzydlewskiego.

Pawe∏ Skalski zaznajamia∏
m∏odzie˝ z technikiami taƒca
wspó∏czesnego, hip-hopu i tan-
ga. Zwany przez wszystkich
Hamletem, jest dyplomowanym
instruktorem, pedagogiem
i tancerzem taƒca wspó∏czesne-
go; na sta∏e zwiàzanym z Te-
atrem Taƒca Alter Witolda Ju-
rewicza. Taƒczy mi´dzy innymi
w Teatrze Starym w Krakowie,
Teatrze Dramatycznym w Kali-
szu oraz wyst´puje na scenie
Teatru Muzycznego Kapitol we
Wroc∏awiu. Jest cz∏onkiem Aka-
demii Tanga Argentyƒskiego.
Po latach nauki na zaj´ciach
i warsztatach w Polsce pog∏´-
bia∏ swojà wiedz´ o tangu w Bu-
enos Aires – w szkole Tango
Brujo oraz indywidualnie
– pod okiem takich nauczycie-
li jak Silvana Nuñez, Marcelo
Gutierez, Mathias Facio, czy Ju-
lio Balmaceda.

Norbert Póêniewski (specjali-
sta taƒca narodowego, znawca
folkloru Kurpiów Zielonych, wie-
lokrotny Mistrz Polski w Taƒ-
cach Polskich, choreograf Zespo-
∏u PieÊni i Taƒca Uniwersytetu
Warszawskiego, kierownik dzia-
∏u Taƒca Mazowieckiego Cen-
trum Kultury i Sztuki) uczy∏
dzieci taƒców i zabaw Kurpi Zie-
lonych.

Darek Skrzydlewski pracowa∏
natomiast z najstarszà grupà

nad nowym uk∏adem z okresu
Ksi´stwa Warszawskiego.

Próby, które odbywa∏y si´ dwa-
-trzy razy dziennie, by∏y bardzo
wyczerpujàce, ale po ci´˝kiej
pracy mogliÊmy odpr´˝yç si´
w miejscowym basenie.Wszyscy,
zm´czeni, ale zadowoleni wróci-
liÊmy do Wieliszewa.Teraz czeka
nas jeszcze ci´˝sza praca, aby do-
Êwiadczenie zdobyte na warszta-
tach owocowa∏o w przysz∏oÊci.

nn  DS

II miejsce zaj´∏a Szko∏a Podstawowa w Janówku
w finale ogólnopolskiego konkursu „Czy wiesz co
kupujesz” zorganizowanego przez „G∏os
Nauczycielski” oraz Tesco, pod honorowym
patronatem Federacji Konsumentów.

Czy wiesz, co kupujesz

1 stycznia na terenie Gminy zo-
sta∏y zlikwidowane kontenery
na odpady. Nie oznacza to, ˝e
problem ze Êmieciami zosta∏
rozwiàzany. Âmieci pojawiajà
si´ w miejscach po dawnych
kontenerach, tyle ̋ e teraz gro-
madzone sà nielegalnie.

Od 1997 roku ka˝dy w∏aÊciciel
posesji jest zobowiàzany pod-
pisaç umow´ na odbiór odpa-
dów. Gmina Wieliszew na wnio-
sek dzia∏kowiczów udost´pni∏a
odp∏atnie kontenery, co nie
zwalnia∏o sta∏ych mieszkaƒ-
ców od obowiàzku podpisania
umowy na wywóz Êmieci. Jed-
nak teraz Gmina b´dzie egze-
kwowaç obowiàzek, jaki spo-
czywa na ka˝dym w∏aÊcicielu
dzia∏ki. Na rok Gmina przej-
mie obowiàzki odbioru odpa-
dów u osób bez umowy z firmà.
Wszyscy zostanà poinformo-
wani o stawkach, jakie b´dà
obowiàzywaç i które bez wàt-
pienia majà nak∏oniç osoby
„niezdecydowane” do podpisa-
nia umowy z dowolnà firmà.
Na rynku wieliszewskim dzia-
∏a 10 firm, cena za pojem-
nik 120-litrowy waha si´
od 13,50 z∏ do 20 z∏. Stawka
gminna b´dzie wy˝sza
– ok. 30 z∏. Na dzieƒ dzisiejszy
umow´ ma ok. 65 % w∏aÊcicie-
li. Stan rzeczy zwiàzany z za-
Êmiecaniem ulic jest nie
do przyj´cia. Sprawy osób nie-
wywiàzujàcych si´ z obowiàzku
b´dà kierowane do ukarania
do sàdu. Zapadajà ju˝ pierw-
sze wyroki i w lutym Sàd Re-
jonowy w Legionowie skaza∏
dla przyk∏adu w∏aÊcicielk´ po-
sesji znajdujàcej si´ na terenie
Gminy Wieliszew na kar´
grzywny ponad kilkaset z∏o-
tych za nie wype∏nianie obo-
wiàzków wynikajàcych z art.5
ust.1 ustawy o utrzymaniu czy-
stoÊci i porzàdku w gminach.

O tym, ˝e to dzia∏kowicze
pozbywajà si´ Êmieci, Êwiad-
czy fakt, ˝e na „dzikich” wy-
sypiskach pojawiajà si´ maso-
wo pi´ciolitrowe butelki
po wodzie. Woda, z jakiej ko-
rzystajà rdzenni mieszkaƒcy
Wieliszewa jest dobrej jako-
Êci, natomiast dzia∏kowicze
przebywajàcy na swoich pose-
sjach przez ca∏y rok muszà t´
wod´ pozyskiwaç z zewnàtrz.

Zlikwidowanie kontenerów
na terenie Gminy Wieliszew
by∏o uzasadnione gwa∏townym
wzrostem sk∏adowania Êmieci
na wysypiskach. Niestety tra-
fia∏y do nas odpady nie tylko
od mieszkaƒców Gminy, ale
równie˝ od „sàsiadów”.

Niezale˝nie od tego na tere-
nie Gminy prowadzona jest
zbiórka selektywna na koszt
Gminy – warunkiem otrzyma-
nia worków do segregacji jest
podpisanie umowy na odpady
wymieszane. Do systemu selek-
tywnego przystàpi∏o ok. 70%
z prostej przyczyny – jest to od-
cià˝enie finansowe dla gospo-
darstw domowych. Gmina po-
dzielona jest na obwody, w ka˝-
dy poniedzia∏ek odbierane sà
odpady w poszczególnych
wsiach. Od mieszkaƒców osie-
dli i bloków, równie˝ na koszt
Gminy, Êmieci odbierane sà
2 razy w miesiàcu – w tzw. ze-
stawach (pojemnikach).

Poza tym Gmina prowadzi
zbiórk´ odpadów gabaryto-
wych.Te odpady podzielone sà
na 2 segmenty – zu˝yty sprz´t
elektroniczny/elektryczny oraz
pozosta∏e. Sà 2 terminy
– w kwietniu i we wrzeÊniu,
mieszkaƒcy zg∏aszajà Gminie
potrzeb´ utylizacji, a ta wysy-
∏a firm´, która na zlecenie
Gminy odbiera te odpady. Wa-
runkiem jest, ˝e sprz´t elektro-
niczny jest sk∏adany oddzielnie
od innych odpadów gabaryto-
wych. Poza tym Gmina prowa-
dzi zbiórk´ zu˝ytych leków.
W oÊrodkach zdrowia sà po-
jemniki, które opró˝niane sà
przez firm´ odpowiedzialnà
za utylizacj´.

nn  Piotr Sypniewski

PROBLEM EKOLOGICZNY 
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Laureaci odbierajà nagrody

Ekipa z Wieliszewa wspiera∏a polskich skoczków

Warsztaty taneczne 
w Pu∏awach
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Historia

Powstanie styczniowe

W okolicznych lasach
Wieliszewa
i Niepor´tu działał
na poczàtku
powstania
styczniowego oddział
Józefa Jankowskiego.
Oddział ten
w pierwszej połowie
lutego liczył
100 ludzi, nieco
póêniej, po dołàczeniu
ochotników
z Warszawy,
około 200.

16lutego 1863 r. oddzia∏
ten stoczy∏ w lasach
pomi´dzy Wielisze-

wem i Niepor´tem bitw´ z sotnià
kozaków pod dowództwem Mar-
tynowa. Kozacy otoczyli po-
wstaƒców; ci odpierajàc ich po-
∏o˝yli z poczàtku 3, przy powtór-
nym ataku jednak zostali
wyparci o 20 kroków poza obóz,
wobec czego kozacy zdo∏ali za-
braç niektóre zapasy. Powstaƒcy
uderzyli ponownie, wyp´dzili
nieprzyjaciela z obozu, a zabiw-
szy 5 ludzi, gnali a˝ do wsi
Krubki. Straty wojsk carskich
wynios∏y 8 zabitych a powstaƒ-
ców 4 zabitych i 2 rannych. Utra-
cono te˝ cz´Êç taboru.

Antoni Migdalski podporucznik
oddzia∏u powstaƒczego dowodzo-
nego przez Jankowskiego tak
przedstawia we wspomnieniach
przebieg wydarzeƒ w owym czasie:

(…) Po bitwie pod ˚yrzynem,
w obawie przed pogonià i dla za-
tarcia Êladu, Jankowski zmieni∏
nazwisko na Szyd∏owski, zapowie-
dzia∏ wszystkim, ˝e kto chce, mo-
˝e odejÊç na urlop po z∏o˝eniu bro-
ni, a za punkt zborny wyznaczy∏
lasy niepor´ckie. Skorzysta∏a z te-

go wi´ksza po∏owa, a prawie wszy-
scy kosynierzy ob∏owieni pieni´dz-
mi, tak, ˝e zosta∏o nas z 200 ludzi.
Rozporzàdzenie to u∏atwi∏o nam
unikni´cie poÊcigu. Piechota sia-
d∏a na podwody i nocami dotarli-
Êmy do punktu zbiórki.Taka prze-
zornoÊç dowódcy ocali∏a nas nie-
raz od nag∏ego napadu. (…) 

(…) Po dotarciu do lasów Niepo-
r´ckich byliÊmy strasznie pom´cze-
ni, a konie których mieliÊmy do 30,
zaledwie nogami pow∏óczy∏y, po ta-
kim forsownym marszu od grani-
cy austriackiej a˝ pod D´blin. Wy-
poczywaliÊmy ze trzy tygodnie,
a przez ten czas oddzia∏ kompleto-
wa∏ si´. Nowe umundurowanie
i wszelkie potrzebne rekwizyta
wojskowe dostarcza∏a z Warszawy
do obozu dzielna kobieta, póêniej-
sza ̋ ona dyrektora Banku Polskie-
go, p. Swi´tochowska. Oficerami
kawalerii byli: dzielny rotmistrz J.
Domaƒski, porucznicy: Stanis∏aw
Wo∏owski i Gustaw Rutkowski
– instruktor, który uciek∏ z wojska
rosyjskiego z Radzynia, podpo-
rucznicy: A. Migdalski i K. Ze-
mbrzuski. Piechotà dowodzi∏ dziel-
ny Al. Je˝ewski z porucznikami:
Dreckim i Wojciechowskim. Tak

nazwanà szko∏à podchorà˝ych (pa-
nicze – pieczeniarze z wyjàtkiem
kilku) dowodzi∏ b. kapitan wojsk
rosyjskich Lucjan. Dowódcà kosy-
nierów by∏ Br. Chàdzyƒski, adiu-
tantem – Ksi´˝opolski, po wyjÊciu
z oddzia∏u Adama Zieliƒskiego,
wachmistrzem Zakrzewski. By∏o
nas przed opuszczeniem obozu
do 500 ludzi w tym 60 kawalerii
z dwiema na koniach armatkami,
które okaza∏y si´ niepraktyczne
i po próbie w pierwszej potyczce
zwrócone oraz 60 kosynierów, resz-
ta strzelcy. S∏owem byliÊmy kom-
pletnie uzbrojeni i umundurowa-
ni.Wspomn´ tu nawiasem o silnie
rozwini´tej organizacji na Podla-
siu. Nasz oddzia∏ sta∏ blisko War-
szawy, a Rosjanie nic o nas nie wie-
dzieli, my zaÊ o ka˝dym ich ruchu
jak najlepiej byliÊmy informowa-
ni. Wtajemniczony sta∏ przed po-
mnikiem króla Zygmunta, obo-
wiàzkiem wi´c jego by∏o, jak wi-
dzia∏ wojsko rosyjskie, wychodzàce
z Warszawy w kierunku naszym,
daç znaç na Prag´ drugiemu i ta-
kà drogà wszystko nam donoszono.
O czujnoÊci organizacji Êwiadczy
nast´pujàcy wypadek: ˝o∏nierz
z rozbitego oddzia∏u Jasiƒskiego,

Krzysztof Klimaszewski
Oddzia∏ kozacki w akcji przeciw ludnoÊci cywilnej w Warszawie. Anonim, 1897. Drzeworyt.

kim wiernym prawos∏awia – zmar-
∏ych spoÊród przebywajàcych
na terenie koszar garnizonów
w Zegrzu i Jab∏onnie (obecnie Le-
gionowo), nale˝àcych do obsady
Warszawskiego Rejonu Forteczne-
go, jak równie˝ przy obecnym wia-
dukcie kolejowym, na skarpie
przydro˝nej, by∏ grób nieznanego
˝o∏nierza – powstaƒca z 1863 roku.
Informacj´ takà w swoich spisa-
nych relacjach zawar∏, ju˝ nieste-
ty nie˝yjàcy, Eugeniusz Kado.
Grób w gwarze miejscowej okre-
Êlano,,mogi∏kà”. Grób „mogi∏ka”
by∏ piel´gnowany a˝ do 1945 roku.
Jego Êlady zatarte zosta∏y w okre-
sie powojennym.Prawdopodobnie
spoczywali w niej rozstrzelani po-
wstaƒczy ˝andarmi wieszajàcy
dzia∏ajàcy na terenie Wieliszewa.
Potwierdzenie dzia∏alnoÊci ˝an-
darmów znajduje si  ́w zeznaniach
dotyczàcych ̋ andarmów wieszatie-
li znajdujàcych si´ w zespo-
le 203/II – Namiestnik i g∏ównodo-
wodzàcy wojskami w Królestwie
Polskim w latach 1832–1874 sygna-
tura 171 w Archiwum Akt Daw-
nych.Wed∏ug tych zeznaƒ wiesza-
tiele stosowali terror, bili i zabijali
zdrajców powstania i sprzymie-
rzeƒców w∏adzy rosyjskiego za-
borcy, przy braku sprzeciwu ze
strony mieszkaƒców Wieliszewa,
za co zostali ukarali grzywnà pie-
ni´˝nà. Tak wi´c Wieliszewiacy
nie poparli w∏adzy carskiej, nie
przeciwstawiali si´ aktom terro-
ru stosowanym przez powstaƒ-
czych ˝andarmów wieszajàcych,
nazwanych przez autora spra-
wozdania z∏oczyƒcami i zostali
wszyscy ukarani.

(...) Terror by∏ do takiego stop-
nia wielki, ˝e nie tylko poszczegól-
ne jednostki by∏y nim dotkni´te,
ale tak˝e ca∏e spo∏ecznoÊci. Z nie-
poj´tà lekkomyÊlnoÊcià, wyró˝-
niajàcà polski charakter pomaga-
no z∏oczyƒcom.

Otó˝ w jednej z podwarszaw-
skich gmin, mianowicie w Wieli-
szewie dokonano kilku najbardziej
nieludzkich zabójstw i tortur
na mÊcicielach [mszczàcych si´],
pozostajàcych poddanymi prawo-
witej w∏adzy, przy czym mieszkaƒ-
cy gminy nie sprzeciwiali si´
w najmniejszym stopniu tym,
którzy naruszali spokój, dlatego
zgodnie z wolà Jego WysokoÊci na-
miestnika na∏o˝ono kar´ pieni´˝-
nà na ca∏à gmin´. (...) 

Jak zawsze zwracam si´
do Paƒstwa o pomoc, mo˝e ktoÊ
ze starszych osób ̋ yjàcych w Paƒ-
stwa rodzinach pami´ta miejsce
grobu zwanego „mogi∏kà”
na skarpie torowiska przy drodze
z Legionowa do Zegrza? nn

ZE STAREGO ALBUMU

przy∏àczy∏ si´ do nas pod Niepor´-
tem, a nast´pnie zniknà∏ z bronià
i dopiero przy rogatce radzymiƒ-
skiej przytrzymali go nasi ̋ andar-
mi piesi, tu˝ pod nosem wrogów
i przyprowadzili do oddzia∏u. ˚o∏-
nierz nie mogàc si´ wyt∏umaczyç
po co tam szed∏, zosta∏ na mocy wy-
roku sàdu wojennego rozstrzelany.
Kawaleria w czasie kompletowania
si´ oddzia∏u ciàgle kr´ci∏a si´
po okolicy, zbierajàc podatki i fu-
ra˝. Czasami docieraliÊmy nocami
do Wawra i bli˝ej Warszawy
wprost Cytadeli, przyglàdajàc si´
miastu z westchnieniem kiedy
tam wejdziemy. Przez pewien czas
po wyjÊciu z lasów niepor´ckich
maszerowaliÊmy po naszym powie-
cie (stanis∏awowskim) i sàsied-
nich bez przygód, a nast´pnie przy-
byliÊmy do Pu∏aw.(…)

25 maja 1863r. oddzia∏ jazdy po-
wstaƒczej dowodzony przez Józe-
fa So∏owieja rozbi∏ pod Zegrzem
patrol kozacki zanim przyby∏a
na pomoc piechota z Serocka.

W Muzeum Wojska Polskiego,
w teczce 66H „Papiery Augusta
Kr´ckiego” znajduje si´ informa-
cja o Franciszku Barszczewskim
– ch∏opie z gminy wieliszew-
skiej, który nale˝a∏ do organiza-
cji ̋ andarmów wieszajàcych. By∏
wi´ziony i zes∏any na 3 lata. Rów-
nie˝ Franciszek Ksawery Repp
by∏ uczestnikiem powstania
styczniowego, który spoczywa
na cmentarzu wieliszewskim.

W Zegrzu, wÊród skazanych
za udzia∏ w powstaniu, wymienia-
ni sà: GoÊciƒski Walenty – stra˝-
nik lasów zegrzyƒskich, skazany
na 10 lat ci´˝kich robót na Sybe-
rii; Sobociƒski Kazimierz – bed-
narz ze wsi Zegrze, udziela∏ po-
mocy powstaƒcom a potem wal-
czy∏ w ich szeregach, utrzymywa∏
kontakt z ˝andarmem Kostyr-
skim, 24 grudnia 1865 r. skazany
na 2 miesiàce pobytu w kazama-
tach twierdzy Modlin, a nast´p-
nie oddany pod nadzór policji;
Bartoszewicz Feliks – rolnik ze
wsi Zegrze, równie˝ aresztowany
za kontakty z ˝andarmem – wie-
szatielem Kostyrskim, oskar˝ony
o udzia∏ w pozbawieniu ̋ ycia Al-
berta Schultza, otrzyma∏ takà sa-
mà kar´ 2 miesi´cy twierdzy Mo-
dlin i potem nadzór policji.

Warto równie˝ jeszcze dodaç, i˝
w pobli˝u by∏ego cmentarza grze-
balnego, s∏u˝àcego przede wszyst-
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Grupa kosynierów. Mokry kolodion, 1863

W cyklu „Ze starego albumu” tym razem przedstawiamy dwa
zdj´cia u˝yczone przez Wojciecha Derejskiego z Micha∏owa-
-Reginowa. Pierwsze przedstawia dom Pana Wojciecha w lip-
cu 1943 r. Dom zosta∏ zbudowany w 1929 r. przez jego ojca,
kapitana WP Stanis∏awa Derejskiego i przetrwa∏ II wojn´
Êwiatowà. Dzisiaj jest ju˝ po przebudowie i remoncie.
Na zdj´ciu widaç ró˝anà alej´ prowadzàcà do domu, która
w du˝ej mierze pozosta∏a do czasów dzisiejszych. Na dru-
gim zdj´ciu jest peron kolejowy w Micha∏owie–Reginowie
w latach powojennych, wówczas nazywanym stacja Ponia-
tów na skutek usilnych nalegaƒ hrabiego Grocholskiego, w∏a-
Êciciela majàtku Poniatów. Z ty∏u widoczny sklep spo˝yw-
czy Pana Trzàski, w którym m∏ody Wojtek kupowa∏ mro˝o-
ne tabliczki czekolady udajàc si´ kolejà do szko∏y. Na zdj´ciu
Wojciech Derejski ze swojà siostrà Hannà.

Bardzo dzi´kuj´ za udost´pniane zdj´-
cia i zapraszam wszystkich posiadajà-
cych swoje stare fotografie do ich publi-
kowania.

Informacje na tel. 605 721 406 
Krzysztof Klimaszewski
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Koncerty, przedstawienia

Z∏ote lata swingu, przeboje muzyki klezmerskiej, argentyƒskie tanga zagoÊci∏y w piàtkowy wieczór,
16 stycznia, w sali widowiskowej w Wieliszewie, gdy w pe∏nà rozrywkowych standardów muzycznà
podró˝ „Dooko∏a Âwiata” zabra∏ publicznoÊç Kwartet Premiera.

By∏o to kolejne z cyklu Mu-
zycznych Spotkaƒ, na które za-
prosi∏ nie tylko melomanów
OÊrodek Kultury w Wielisze-

Potakich gwiazdach sceny,
jak „Kabaret Moralne-
go Niepokoju”, „Neo-

-Nówka”, „Koƒ polski”, „Hrabi”
i „Formacja Chatelet” do Wieli-
szewa zjechali panowie „Paranie-
normalni”. Wszystkie te grupy
znane sà ze szklanego ekranu,
jednak oglàdanie skeczy za po-
Êrednictwem telewizora nie mo-
˝e si´ równaç z uczestniczeniem
w przedstawieniach granych
„na ˝ywo”. Szczególnie dotyczy
to „Paranienormalnych”, któ-
rych niewàtpliwym atutem jest
doskona∏y kontakt z publiczno-
Êcià. Zespó∏ Êwietnie wypada
w telewizji, ale „na ˝ywo” – sto
razy lepiej.Wyst´p w Wieliszewie
trwa∏ prawie dwie godziny, z cze-
go niemal trzy kwadranse zajà∏
b∏yskotliwy dialog aktorów
z t∏umnie zgromadzonà tego wie-
czoru widownià.W∏aÊciwie trud-
no by∏o uchwyciç granic´ oddzie-

lajàcà grane przez „Paranienor-
malnych” role od improwizacji.
Uczestniczàc w spektaklu mia-
∏em wra˝enie, ˝e aktorzy czujà
si´ w naszej Gminie Êwietnie, ˝e
sami przyjechali si´ tu przede
wszystkim zabawiç, odpoczàç za-
miast ci´˝ko tyraç zaskarbiajàc
sobie przychylnoÊç widowni, ˝e
polubili ka˝dego z widzów osob-
no i z drugiej strony te˝ czujà si´
akceptowani. Po przedstawieniu
zastanawia∏em si´ tylko, czy wra-
˝enia te sà wynikiem profesjona-
lizmu „Paranienormalnych”, czy
ich nieposkromionego tempera-
mentu scenicznego. Natomiast
podczas spektaklu – przyznaj´ si´
bez bicia – zapomnia∏em, ˝e przy-
szed∏em s∏u˝bowo, ˝e trzeba za-
chowaç spokój i równowag´, ˝e
reprezentuj´ najlepszà gazet´
w powiecie... Pozwoli∏em sobie
zjednoczyç si´ z publicznoÊcià
w nieposkromionym chichocie.

A˝ mi∏o by∏o s∏yszeç i widzieç,
jak „Paranienormalni” wyrównu-
jà na scenie porachunki z bloker-
sami, osi∏kami, „wykszta∏ciucha-
mi”, niedopieszczonymi artysta-
mi, leniwymi g∏owami rodzin
i oczywiÊcie dziewcz´tami, któ-
rych wyobraênia jest ukszta∏towa-
na g∏ównie przez Êrodki masowe-
go przekazu. Grupa odnajduje ra-
doÊç równie˝ w ˝yczliwym
parodiowaniu gwiazd estrady
– od powszechnie szanowanego
„Raz Dwa Trzy” poczàwszy, po-
przez zas∏u˝onà i utytu∏owanà
„Budk´ Suflera”, na topowo po-
pularnym „Feelu” skoƒczywszy.
Przez moment odnios∏em wra˝e-
nie, ˝e w dziele swym bardziej
konsekwentnie mnie reprezentu-
jà, ni˝ niejeden pose∏, czy senator.

Okazuje si´, ˝e kojarzona g∏ów-
nie z postacià Mariolki-krejzolki
grupa dysponuje ca∏ym wachla-
rzem instrumentów skutecznie

wyciskajàcych ∏zy szcz´Êcia. „Pa-
ranienormalni” grzeszà talenta-
mi aktorskimi, których mog∏aby
im pozazdroÊciç niejedna gwiaz-
da polskich oper mydlanych.
Z kolei umiej´tnoÊciami dêwi´ko-
naÊladowczymi w niczym nie
ust´pujà starym wyjadaczom bit-
-boxu.Wszystkie te zalety pozwa-
lajà „Paranienormalnym” wy-
stawiaç bezpretensjonalne show
mogàce zaspokoiç najbardziej
wybredne gusta, w tym – wszel-
kiej maÊci jurorów (na przyk∏ad
tytu∏ „Âwira” przyznany za wy-
kreowanie postaci Mariolki).

˚adne s∏owa nie b´dà jednak
bardziej kompetentnà recenzjà
od reakcji publicznoÊci.Wszyscy,
którzy piàtkowy wieczór postano-
wili sp´dziç z kabaretem „Para-
nienormalni”, zapewne nie ˝a∏u-
jà. Dzi´ki granemu tego dnia
przedstawieniu mogli poczuç, ˝e
sà w centrum wydarzeƒ, ponie-

wa˝ grupa zapewni∏a widzom
rozrywk´ ̋ ywio∏owà, inteligentnà
i przezabawnà. Na w∏asne oczy
mogliÊmy przekonaç si´, dlacze-
go pochodzàcy z dalekiej Jeleniej
Góry „Paranienormalni” zalicza-
ni sà do polskiej kabaretowej
pierwszej ligi. nn

Kabaret, jako sztuka
i rozrywka, prze˝ył
swoje „chude lata”.
Jednak ju˝
od kilkunastu lat
wspólnie
prze˝ywamy istnà
eksplozj´
popularnoÊci
zespołów, które
starajà si´ umiliç
nam czas,
niejednokrotnie
bardzo
inteligentnym
humorem. Dzi´ki
nim mo˝emy
odreagowaç stres,
a cz´sto zastanowiç
si´ nad własnym
˝yciem ukazanym
w krzywym
zwierciadle.
Mariusz Kraszewski

wie. Z oferty bezp∏atnego obco-
wania z „˝ywà” i wykonywanà
bezsprzecznie na najwy˝szym
poziomie muzykà skorzysta∏o

tym razem oko∏o 50 osób. Co wa˝-
ne, nie byli to tylko Wieliszewia-
nie. Kwartet Premiera, zapewne
w myÊl filmowej zasady „Mnie
si´ podobajà melodie, które ju˝
raz s∏ysza∏em”, przygotowa∏ sze-
rokà ofert´ utworów znanych
i lubianych, atrakcyjnych dla
osób o zró˝nicowanych oczekiwa-
niach. PublicznoÊç us∏ysza∏a
i z uznaniem oklaskiwa∏a muzy-
k´ filmowà nagranà niegdyÊ
do takich obrazów Êwiatowej ki-
nematografii, jak: „˚àd∏o”, „Za-
pach kobiety”, „Vabank”. Poza
szlagierami kinowymi muzycy
wykonali równie˝: „Taniec w´-
gierski” Brahmsa, „Libertango”
Piazzoli, „Besame Mucho”Vela-
zquesa i klezmerski standard
„Siem sorog”.

Cz∏onkowie zespo∏u: Mariusz
Kielan – skrzypce, Adrian Janda
– klarnet, Witold Jarosiƒski
– akordeon, Jaros∏aw Jekie∏ek
– kontrabas, sà absolwentami
Akademii Muzycznej im. Fryde-
ryka Chopina w Warszawie
i na sta∏e wspó∏pracujà z kame-
ralnymi i symfonicznymi orkie-
strami w ca∏ym kraju. Wspólna
pasja i zami∏owanie do muzyki
swingowej zaowocowa∏y wspó∏-
pracà w czteroosobowym sk∏a-
dzie i ostatecznie w 2003 roku ze-
spó∏ przyjà∏ nazw´ Kwartet
Premiera. W piàtek, 16 stycznia,
swojà premier´ mia∏ zaÊ w Wie-
liszewie.

nn  Ernest Mozol

Niebezpiecznie Êmieszni

Premiera w Wieliszewie

Niepowtarzalny koncert
– TAK JEST! KOBIETA
Stowarzyszenie Przyjació∏
Szko∏y Podstawowej
im. T. KoÊciuszki w Wieliszewie
„Bonawentura” i OÊrodek
Kultury w Wieliszewie,
przy wsparciu
Dowódcy 60. Wieliszewskiego
Dywizjonu Rakietowego
Obrony Powietrznej
w Olszewnicy Starej,
zapraszajà na niepowtarzalny
koncert Reprezentacyjnego
Zespo∏u Artystycznego Wojska
Polskiego.
Koncert ten nawià˝e muzykà
i piosenkà wojskowà 
do Êwi´ta naszych Paƒ.

Zapraszamy w sobot´,
7 marca 2009, o godz. 17.00 
do sali widowiskowej
Urz´du Gminy Wieliszew.

Takie piosenki jak:
O mój Rozmarynie, Przybyli
u∏ani pod okienko, Hej hej u∏ani
umilà czas i b´dà doskona∏ym
prezentem dla niejednej
kobiety, szczególnie
gdy zabrzmià w wykonaniu
tak du˝ego grona artystów
Zespo∏u Reprezentacyjnego.

Wst´p wolny dla wszystkich
ch´tnych, jednak˝e delikatnie
wspominamy o wsparciu
potrzeb wieliszewskiej szko∏y
poprzez zasilenie
charytatywnej skarbonki.
Dla hojnych darczyƒców
przygotowaliÊmy 
prezenty-niespodzianki.

nn  

„Paranienormalni” tak wyobra˝ajà sobie goÊci z kosmosu
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Premiera na wieliszewskiej scenie
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Z ˝ycia Gminy

Nowa szkoła 
w Wieliszewie

ANDRZEJ SIWIEC 
Dyrektor Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych

Tym razem wi´kszoÊç rad-
nych, bez wzgl´du, czy z ko-
alicji PO-PS-NMNS, czy

z opozycyjnego PiS, przekona-
na m.in. przez argumenty obec-
nych na sesji wójta Waldemara
Kownackiego, Przewodniczàcego
Rady Gminy Jana So∏tysa i dy-
rektora szko∏y Andrzeja Siwca,
zag∏osowa∏a za przekazaniem
Szko∏y Gminie Wieliszew.

Konsekwencjà podj´cia tej
uchwa∏y by∏o rozpatrzenie
uchwa∏y Rady Gminy Wieliszew
o przyj´ciu tego wa˝nego, acz wy-
magajàcego dofinansowania
„prezentu”. 10 lutego radni
gminni jednog∏oÊnie zag∏osowa-
li za takà uchwa∏à. Co niesie ze
sobà taka uchwa∏a dla Wielisze-
wa? Dla niektórych to tylko
zb´dny ci´˝ar, ale jak zaznacza
Wójt Gminy Wieliszew: problem
Zespo∏u Szkó∏ w (D´bem) Komor-
nicy nale˝y rozpatrywaç w szer-
szym kontekÊcie, przez pryzmat
prowadzonej na naszym terenie
polityki spo∏ecznej. Nie jest to
problem jedynie ekonomiczny.
Obecnie do Szko∏y w (D´bem) Ko-
mornicy ucz´szcza ponad 100
uczniów z naszej Gminy. MyÊl´, ˝e
ju˝ ta liczba wystarczy do stwier-
dzenia, ˝e nie powinniÊmy dopu-
Êciç do likwidacji tej placówki. Po-
za tym najlepszà inwestycjà jest
dbanie o oÊwiat´ w celu zapewnie-
nia dzieciom i m∏odzie˝y, czyli
przysz∏ym pokoleniom, w∏aÊciwej
edukacji.

Zast´pca wójta Andrzej Szczo-
drowski dodaje: Uchwa∏a podj´-
ta przez Rad´ Gminy Wieliszew
mieÊci si´ w kategoriach historycz-
nych. Zosta∏a przeci´ta pewna na-
rastajàca atmosfera wokó∏ Szko∏y,
ciàgle mówiàca o likwidacji Szko-
∏y. Teraz wiemy, ˝e Szko∏a zaczy-
na ˝yç na nowo mogàc odbudowy-
waç swojà pozycj´. Natomiast
Przewodniczàcy Rady Gminy
Wieliszew Jan So∏tys wskazuje
mo˝liwe rozwiàzania: Szko∏a
w D´bem ma racj´ bytu. Ja bym
widzia∏ t´ placówk´ w kontekÊcie
kszta∏cenia zawodów do dziÊ defi-
cytowych, jak np. masa˝ystów
czy fizjoterapeutów. W przysz∏oÊci
b´d´ si´ opowiada∏ za tym, aby ta-
kie kierunki nauczania pojawi∏y
si´ w Szkole w D´bem. Rada Gmi-
ny jednog∏oÊnie podj´∏a decyzj´
o przej´ciu placówki. To jest inwe-
stycja d∏ugoterminowa i jej efek-
ty nadejdà za 5 – 10 lat.

Taki teren nad Zalewem Ze-
grzyƒskim nale˝y rozpatrywaç
w kategoriach wr´cz strategicz-
nych. Mo˝e on okazaç si´ idealnà
bazà na zorganizowanie klasy
o profilu sportowym zwiàzanym
ze sportami wodnymi, co pozwo-
li odpowiednio zagospodarowaç
niewykorzystanà cz´Êç Zalewu
od mostu w Zegrzu do zapory
w D´bem. Pe∏nowymiarowy sta-
dion, bogata baza lokalowa, wspo-
mniana wy˝ej bliskoÊç Zalewu to
tylko kilka zalet, które potwier-
dzajà s∏usznoÊç przej´cia zespo-
∏u szkó∏.

Z perspektywy Szko∏y nowy
gospodarz, który daje dyrektoro-
wi i radzie pedagogicznej pewien
komfort pracy bez zagro˝enia,
pozwala na podj´cie nowych
kroków majàcych na celu uatrak-
cyjnienie oferty Szko∏y. Stàd ju˝
teraz dyrektor z dumà prezentu-
je swój najnowszy pomys∏ wpro-
wadzenia do Szko∏y, poza klasa-
mi policyjnymi, klas tzw. wojsko-
wych, które mia∏yby kszta∏ciç
m∏odzie˝ zainteresowanà podj´-
ciem s∏u˝by w zawodowej armii.

Có˝, mo˝na powiedzieç, ˝e
podj´tymi uchwa∏ami obydwu

W styczniu tego
roku, najpierw
na obrady zarzàdu,
a po jego akceptacji
na obrady Rady
Powiatu, trafiła
propozycja uchwały
przekazania Gminie
Wieliszew nie tylko
zadania
prowadzenia
Szkoły, ale i jej
majàtku w celu
kontynuowania
na nim działalnoÊci
edukacyjnej i innej
– prowadzonej
do tej pory.

Paweł Kownacki

Drodzy Paƒstwo, to jest dobra nowina. Przeka˝cie znajomym, rodzinie, przyja-
cio∏om, by zach´cali dzieci z Gminy Wieliszew oraz gmin oÊciennych do rozpo-
cz´cia nauki w naszej szkole ju˝ od nowego roku szkolnego. M∏odzie˝ b´dzie mia-
∏a okazj´ kszta∏ciç si´ wszechstronnie. W ramach innowacji pedagogicznej ofe-
rujemy klasy policyjne, otwieramy równie˝ klasy wojskowe. Praktycznie m∏odzie˝
z ca∏ego kraju w∏aÊnie u nas b´dzie mog∏a zdobyç umiej´tnoÊci przydatne w po-
licji i w wojsku.

zainteresowanych rad zamkni´ty
zosta∏ pewien rozdzia∏ w historii
Szko∏y i mo˝na z nadziejà spoglà-
daç na nowe mo˝liwoÊci, jakie

pojawi∏y si´ nie tylko przed Szko-
∏à, ale i Gminà Wieliszew.

nn  
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Szko∏a kiedyÊ... ...i dzisiaj

Absolwenci Szko∏y do dziÊ utrzymujà ze sobà kontakt Zjazdy absolwentów odbywajà si´ od lat

W D´bem uczy si´ du˝o utalentowanej m∏odzie˝y Wójt Waldemar Kownacki chce unowoczeÊniç Szko∏´
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Ferie z Kulturà

Ponad 1000 dzieci skorzystało z oferty
OÊrodka Kultury w Wieliszewie podczas
zimowych ferii. 

Naczas ferii szkolnych
OÊrodek Kultury
w Wieliszewie przygo-

towa∏ 2-tygodniowy program zaj´ç
dla dzieci i m∏odzie˝y. Podobnie
jak w zesz∏ym roku, propozycje
cieszy∏y si´ du˝ym zainteresowa-
niem i listy ch´tnych szybko si´
wype∏ni∏y – niestety by∏y one limi-
towane liczbà miejsc w autokarze.

Bardzo du˝ym zainteresowa-
niem cieszy∏y si´ wyjazdy na lo-
dowisko i baseny, ale nie one
dzier˝y∏y palm´ pierwszeƒstwa.
WÊród ofert bezapelacyjnie wy-
gra∏o Colorado – kolorowe kulto-
we miejsce aktywnej zabawy,
czy wr´cz dzieci´cych szaleƒstw.

W ciàgu dwóch tygodni odwie-
dziliÊmy Tor y̧˝wiarski na Ste-
gnach, Aquaparki w Jachrance
i Warszawie, Muzeum Techniki,
Centrum Rozrywki Hula-Kula,

Stajni´ Klucz i Colorado, by fe-
rie zakoƒczyç zabawà karnawa∏o-
wà w hali sportowej.

Cz´Êç uczestników po raz
pierwszy mia∏a okazj´ odwie-
dziç miejsca b´dàce celem na-
szych wycieczek i z pewnoÊcià wi-
zyty te wywo∏ywa∏y najwi´ksze
emocje. Pierwsze za∏o˝enie ∏y-
˝ew, pierwszy zjazd rurà do base-
nu, pierwsza przeja˝d˝ka konno,
rzut kulà w kr´gielni, pierwsze
pieczenie kie∏baski na ognisku,
czy mo˝liwoÊç zobaczenia pierw-
szych latajàcych konstrukcji lot-
ni i szybowców i pierwszych po-
jazdów pozostawià niezatarte
wspomnienia.

Poza zaj´ciami na sportowej
hali i jednodniowymi wycieczka-
mi OÊrodek Kultury w Wielisze-
wie zorganizowa∏ równie˝ dwa
wyjazdy warsztatowe. W Pu∏a-

wach dzieci i m∏odzie˝ Zespo∏u
Taƒca Ludowego „Promyki” do-
skonali∏y umiej´tnoÊci w dziedzi-
nach argentyƒskiego tanga oraz
çwiczy∏y uk∏ady choreograficzne
z okresu Ksi´stwa Warszawskie-
go. Sk∏adajàca si´ g∏ównie
z cz∏onków chóru „Marzenie”
grupa, która wyjecha∏a do Klusz-
kowców, wzi´∏a udzia∏ w warszta-
tach twórczych.

Niespodziewanie do programu
ferii wesz∏y „obowiàzkowe” wizy-
ty w fast-foodach. Je˝eli zadowo-
lenie z wyjazdów zmierzymy nie-
zliczonà iloÊcià zjedzonych ham-
burgerów, frytek i wypitych
napojów to Êmia∏o mo˝emy po-
wiedzieç, ˝e tegoroczna zimowa
oferta OÊrodka Kultury jest bar-
dzo atrakcyjna.

nn    Dariusz Skrzydlewski
nn    Mariusz Kraszewski
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Na lodowisku Stegny w Warszawie

Wywiad dla TVP Info

W stajni „Klucz”

Na kr´gielni Hula-Kula

Kulkowe szaleƒstwo w Colorado

Bal przebieraƒców w hali sportowej w WieliszewieW warszawskim Muzeum Techniki
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Wydarzenia

Zakresem prac projektowych
w miejscowoÊci Komornica obj´ty
jest obszar po∏udniowo-wschodni
wsi natomiast w przypadku miej-
scowoÊci Micha∏ów-Reginów prace
projektowe obejmujà obszar w ob-
ŕ bie ulic: G∏ównej,D∏ugiej,Prostej,
Ogrodowej i KoÊcielnej.Wiele dróg
dojazdowych do posesji stanowi
w∏asnoÊç prywatnà. W takim przy-
padku zgod´ na poprowadzenie
sieci kanalizacyjnej muszà wyraziç
wszyscy wspó∏w∏aÊciciele takich

dróg.Brak jakiejkolwiek zgody spo-
woduje, ˝e projekt w danej drodze
nie zostanie wykonany.

W wielu przypadkach prywatne
drogi dojazdowe sà zbyt wàskie, co
wià˝e si´ z brakiem technicznej
mo˝liwoÊci posadowienia w nich
kana∏u sanitarnego. W takich sy-
tuacjach mieszkaƒcy b´dà prosze-
ni o udost´pnienie terenu swoich
dzia∏ek. I tu równie˝ brak zgody
spowoduje, ˝e kanalizacja do dzia-
∏ek zlokalizowanych przy takiej

drodze nie zostanie wybudowana.
Gmina ze swej strony, wspólnie
z firmami projektowymi szuka
rozwiàzaƒ, które by∏yby jak naj-
mniej ucià˝liwe dla Paƒstwa i jed-
noczeÊnie, aby nie ingerowa∏y
w tereny prywatne – poza oczywi-
Êcie prywatnymi drogami.Wszelkie
propozycje tras kana∏ów jak i przy-
∏àczy kanalizacyjnych b´dà uzgad-
niane z w∏aÊcicielami posesji.

Majàc na uwadze fakt, ˝e ter-
min zakoƒczenia prac projekto-

Spó∏ka powsta∏a w 1999 roku
w oparciu o sprawdzonà
i doÊwiadczonà kadr´
wywodzàcà si´ ze s∏u˝b
specjalnych oraz renomowanych
podmiotów prywatnych.
Naszym celem jest zapewnianie
szeroko rozumianego
bezpieczeƒstwa swoim klientom
i ich mieniu. Opieramy si´
na za∏o˝eniu „trójkàta
bezpieczeƒstwa”, co oznacza ˝e
zawsze dzia∏amy w oparciu
o trzy niezawodne elementy:
przepisy prawa, ochron´
fizycznà i zabezpieczenie
techniczne.
Dzi´ki temu nasza us∏uga
zawsze stoi na najwy˝szym
poziomie. Ka˝demu klientowi
poÊwi´camy maksimum uwagi

KONTAKT: 

Wieliszew 
– okolice Zalewu
Zegrzyƒskiego

ul. Modliƒska 73, 05-135 
tel./fax: 022/ 782 07 03

Telefon alarmowy: 
0600 495 609
monitoring@akodo.pl

Miros∏aw Pieƒkowski 
tel.: 0502 532 466

bez wzgl´du na wartoÊç zlecenia.
Najwi´kszà rekomendacjà jest dla
nas zaufanie klientów, dzi´ki
którym staliÊmy si´ markà
rozpoznawalnà i polecanà.
Obecnie dzia∏amy na terenie
siedmiu miejscowoÊci i stale
rozszerzamy zasi´g swoich us∏ug.

Misja firmy
Naszym celem jest spe∏nienie
oczekiwaƒ klientów poprzez
wykonanie us∏ugi na najwy˝szym
poziomie. Osiàgamy to poprzez
sta∏e podnoszenie standardów
zarzàdzania jakoÊcià, szkolenia
pracowników, wdra˝anie
najnowoczeÊniejszych 
osiàgni´ç techniki oraz
wspó∏prac´ ze stowarzyszeniami
bran˝owymi.

JesteÊmy dla wszystkich, 
którzy potrzebujà ochrony

ww Na poczàtku stycznia
funkcjonariusze ustalili,
˝e jeden z przedsi´biorców
z terenu Gminy nielegalnie
podbiera energi´
elektrycznà z linii.
Potwierdzili to pracownicy
zak∏adu energetycznego.
Zosta∏ on ukarany
na bie˝àco, wp∏aci∏
nale˝àcà si´ sum´, a teraz
toczy si´ post´powanie
w tej sprawie.

ww W miejscowoÊci Góra mia∏o
miejsce w∏amanie
do piwnicy. Policja ustali∏a,
˝e sprawcami byli nieletni.
W piwnicy mieszkaƒcy
trzymali zapasy
˝ywnoÊciowe: ziemniaki
i konfitury, które zosta∏y
skradzione lub zniszczone.

ww 25 stycznia mieszkaniec
miejscowoÊci Wieliszew
zg∏osi∏ napad, jakiego
dokona∏o na nim 2 innych
mieszkaƒców Wieliszewa.
Wed∏ug zeznania zosta∏ on
pobity i okradziony.
Funkcjonariuszom uda∏o
si´ schwytaç sprawców.
Decyzjà prokuratury
rejonowej w Legionowie
zastosowano w stosunku
do nich dozór policyjny.

ww W Skrzeszewie nieznani
sprawcy dokonali zuchwa∏ej
kradzie˝y kabla
telekomunikacyjnego.
Zdarzenie takie staje si´
ostatnio niestety cz´stym
zjawiskiem na terenie
Gminy Wieliszew. Je˝eli
chodzi o straty, jakie ponosi
operator i spo∏eczeƒstwo, sà
one nieproporcjonalnie
wysokie w porównaniu
do zysków, jakie majà
z∏odzieje. Przy kradzie˝y
100-metrowego kabla straty
wynoszà ok. 10 000 z∏,
a mieszkaƒcy pozostajà
wy∏àczeni z sieci
telekomunikacyjnej.
Na ogó∏ sprawców ci´˝ko
ustaliç, przewody kradzione
sà po nocach, w miejscach
nienadzorowanych.

ww Policja zatrzyma∏a
4 nietrzeêwych kierowców
oraz 7 osób poszukiwanych.

Kanalizacja w Komornicy i Micha∏owie-Reginowie

W zwiàzku z licznymi pytaniami mieszkaƒców naszej Gminy pragniemy przekazaç informacje
dotyczàce prowadzonych obecnie prac projektowych dotyczàcych kanalizacji sanitarnej.

Komisariat Policji w Wielisze-
wie informuje, ˝e w zwiàzku
z problemami z dodzwonie-
niem si´ do Komisariatu uru-
chomiona zosta∏a nowa, bezpo-
Êrednia linia telefoniczna.

Prosimy korzystaç z numeru

022 60 48 500 

&&

I N F O R M A C J A

Samodzielnego Zespo∏u Publicznych Zak∏adów Opieki Zdrowotnej 
w Wieliszewie ul. Modliƒska 1 tel.022 7822455.

e-mail:szpzoz_wieliszew@pro.onet.pl
ZAK¸AD OPIEKI ZDROWOTNEJ
W WIELISZEWIE TEL. 022 7822455
GGaabbiinneett  lleekkaarrsskkii  cczzyynnnnyy  oodd ppoonn..  ddoo pptt..  ww ggooddzz..  88––1188  
• lekarz rodzinny – pediatra Ewa Olczak-Wróblewska
• lekarz pediatra Daniela Piórkowska
GGaabbiinneett  zzaabbiieeggoowwyy  cczzyynnnnyy  oodd ppoonn..  ddoo  pptt.. ww ggooddzz..  88––1188
• piel´gniarka Êrodowiskowo-rodzinna Gra˝yna

Kwiatkowska 
• po∏o˝na rodzinna Barbara Gadomska. Wizyty domowe

zg∏aszane osobiÊcie lub telefonicznie
PPuunnkktt  sszzcczzeeppiieeƒƒ  ww ÊÊrrooddyy  ww ggooddzz.. 1144  –– 1188
• Wizyty po∏o˝nej rodzinnej w domu po zg∏oszeniu

urodzenia dziecka.

ZAK¸AD OPIEKI ZDROWOTNEJ
W SKRZESZEWIE UL. NOWODWOR-SKA 57,
TEL. 022 7823026
GGaabbiinneett  lleekkaarrsskkii  cczzyynnnnyy  oodd ppoonniieeddzziiaa∏∏kkuu  ddoo ppiiààttkkuu  ww ggooddzz..
88––1144
• lekarz rodzinny – Ewa Olczak-Wróblewska
• lekarz pediatra – Jadwiga Szymaƒska-Jastrz´bska
GGaabbiinneett  zzaabbiieeggoowwyy  cczzyynnnnyy  oodd ppoonniieeddzziiaa∏∏kkuu  ddoo ppiiààttkkuu
ww ggooddzz..  88––1133
• piel´gniarka Êrodowiskowo-rodzinna Jadwiga

Szafraƒska
PPuunnkktt  sszzcczzeeppiieeƒƒ  ww ÊÊrrooddyy  ww ggooddzz.. 99––1111

ZAK¸AD OPIEKI ZDROWOTNEJ W JANÓWKU
UL. DWORCOWA 1 TEL. 022 7755225
GGaabbiinneett  lleekkaarrsskkii  cczzyynnnnyy  oodd ppoonniieeddzziiaa∏∏kkuu  ddoo ppiiààttkkuu  ww ggooddzz..
88––1144
• lekarz pediatra Zuzanna Adamkiewicz-Pacuska
• lekarz rodzinny – pediatra Ewa Olczak-Wróblewska
GGaabbiinneett  zzaabbiieeggoowwyy  cczzyynnnnyy  oodd ppoonn..  ddoo pptt..  ww ggooddzz.. 88––1144..3300
• piel´gniarka rodzinna Miros∏awa Ch∏opicka
PPuunnkktt  sszzcczzeeppiieeƒƒ  wwee  wwttoorrkkii  ww ggooddzz.. 1100  ––1144

PPaaccjjeennccii  zz ZZOOZZ--óóww  JJaannóówweekk  ii SSkkrrzzeesszzeeww  ppoo ggooddzz.. 1144
wwiinnnnii  zzgg∏∏aasszzaaçç  ssii´́  ddoo  ZZOOZZ--  uu ww WWeelliisszzeewwiiee..  

Soboty niedziele i Êwi´ta – Nocna
Pomoc Lekarska w Legionowie
i Nowym Dworze Mazowieckim.
Konsultacje specjalistyczne: 
• kardiologiczne
• laryngologiczne
• urologiczne
raz w miesiàcu w ZOZ Skrzeszew.

Konsultacje: 
• pulmonologiczne 
• okulistyczne
• badania spirometryczne wg potrzeb.
Gabinet ginekologiczny w ZOZ
Skrzeszew w poniedzia∏ki od godz. 15.
• lekarz ginekolog – po∏o˝nik S∏awomir

Chaberek.

Opieka profilaktyczna w Szko∏ach
Podstawowych i Gimnazjach
w umawianych terminach. Dzia∏ania
edukacyjne w formie wizualnej
i pogadanek. Profilaktyka próchnicy
– fluoryzacja.

• Promocja Zdrowia z zakresu
Profilaktyki Chorób Nowotworowych
zawierana ze Starostwem
Powiatowym w Legionowie 

• Punkt Porad Psychologicznych ZOZ
Janówek we wtorki od 8.30 – 11.00

• Punkt Porad Psychologicznych ZOZ
Wieliszew we wtorki od 11 – 14.30

R E K L A M A

Niepubliczne Przedszkole „KubuÊ Puchatek” w Niepor´cie

oooogggg∏∏∏∏ aaaasssszzzzaaaa     zzzzaaaapppp iiii ssssyyyy     nnnnaaaa nnnnoooowwwwyyyy     rrrrooookkkk     sssszzzzkkkkoooollllnnnnyyyy 2222000000009999////2222000011110000
Informacje: 600-17-69-18 lub 0-22 774-87-12    www.przedszkolenieporet.waw.pl

wych zosta∏ w obu przypadkach
wyznaczony na poczàtek II kwar-
ta∏u br., zwracamy si´ do Paƒstwa
z proÊbà o bezzw∏oczny zwrot pod-
pisanych ankiet. Ich brak powodu-
je wstrzymanie prac projekto-
wych. Z góry dzi´kujemy Paƒstwu
za wspó∏prac´.W celu wyjaÊnienia
wàtpliwoÊci prosimy kontaktowaç
si´ bezpoÊrednio z firmami projek-
towymi. W sprawie Micha∏owa-
Reginowa – firma DOMINO
– tel. 086 216 43 79.W sprawie Ko-
mornicy – firma LINETEL
– tel. 081 47 98 239

nn  Joanna Kowalska
Kierownik Referatu Inwestycji

i Rozwoju Gminy
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Koncerty, recenzje

ww „Control”
Re˝yseria: Anton Corbijn
Scenariusz: Matt Greenhalgh
Zdj´cia: Martin Ruhe
Muzyka: Joy Division
Produkcja: Australia, Japonia, 2007
Czas: 121 min.

„Control” przenosi nas w czas
prze∏omu lat 70. i 80. – w poczà-
tek punkowej rewolucji tych,
którzy zbuntowali si´ przeciwko
ob∏udzie i dwulicowoÊci rodziców,
kompromisom karierowiczów,
estetyce rugujàcej wszelkà re-
fleksj´, kulturze galopujàcej kon-
sumpcji.W czas wielkiego rozcza-
rowania idea∏ami „dzieci-kwia-
tów”. Rewolta, której trybunà
sta∏y si´ sceny punkrockowych
koncertów, nie niesie przes∏ania
nadziei, nie tworzy mitu krainy
szcz´ÊliwoÊci, nie szuka autoryte-
tu.Wr´cz przeciwnie – wrzeszczy
o beznadziei, propaguje anar-
chizm, sakralizuje przemoc i au-
todestrukcj´.
Pod koniec lat 70. Anton Corbijn
zrobi∏ seri´ zdj´ç jednemu z roc-
kowych zespo∏ów grajàcych
w Manchesterze. Wkrótce kape-
la zdoby∏a rozg∏os zajmujàc miej-
sce wÊród ikon muzyki alterna-
tywnej. Jej nazwa – Joy Division
– sta∏a si´ synonimem punkowe-
go „weltschmerzu”. Gdy po nie-
spe∏na 30 latach powstawa∏ film
„Control”, zespó∏ by∏ ju˝ legendà;
g∏ównie za sprawà twórczoÊci, ˝y-
cia i Êmierci Iana Curtisa – woka-
listy, tekÊciarza i lidera Joy Di-
vision. To na nim skupia swojà
uwag´ Corbijn tworzàc wielowar-
stwowy portret cz∏owieka z krwi
i koÊci. Jego Curtis jest postacià
tragicznà, lecz nie posàgowà – roz-
dzierany sprzecznymi uczuciami
ka˝àcymi mu miotaç si´ pomi´-
dzy ˝onà i kochankà, popychany
artystycznymi zdolnoÊciami
w kierunku rockowej sceny i od-
rzucany od niej wrodzonà nie-
Êmia∏oÊcià, zniewolony przez swój
autoportret nihilistycznego bun-
townika a w g∏´bi serca t´sknià-
cy za równowagà i stabilizacjà
na ∏onie rodziny. Mentalnà po˝o-
g´ uzupe∏nia wyniszczajàca cho-
roba – epilepsja. Ian Curtis kapi-
tuluje w wieku 23 lat, 18 ma-
ja 1980 roku, we w∏asnym domu,
podczas oglàdania „Stroszka”
Wernera Herzoga. P´tla zaciska-
jàca si´ na jego szyi mia∏a kszta∏t
do z∏udzenia przypominajàcy
znak zapytania.
Wkrótce badziewie produkowane
pod nazwà New Order przez
„osieroconych” cz∏onków Joy
Division stanie si´ przejaskrawio-
nym Êwiadectwem roli, jakà Cur-
tis odegra∏ w historii muzyki roc-
kowej. To dzi´ki niemu w Legio-
nowie pe∏ni egzaltacji m∏odzieƒcy
sk∏adali strofy brudnej poezji,
w której „t∏usty piach, jak w∏osy
w zupie” pokrywa groby anoni-
mowych paƒszczyênianych ch∏o-
pów.

nn Marian Kraszan Kraszewski

GoÊciem specjalnym tegorocz-
nych Telekamer Teletygodnia
by∏ walijski piosenkarz Tom Jo-
nes. Korzystajàc z zaproszenia
wytwórni EMI Polska reporter lo-
kalnego Radia eMka uda∏ si´
na konferencj´ prasowà z artystà,
która odby∏a si´ w hotelu Sofitel
Viktoria w Warszawie.

Po „chwili dla fotoreporterów”
Tom Jones bardzo ch´tnie odpo-
wiada∏ na pytania dziennikarzy.
Wi´kszoÊç z nich dotyczy∏a nowe-
go albumu oraz dotychczasowych
wyst´pów.Tom Jones: Nie ma ̋ ad-
nej formu∏y na przebój. Warto ro-
biç to, co si´ lubi, je˝eli ma si´ to
szcz´Êcie, ˝e publicznoÊç polubi to,
co robimy, jest super. Ja zosta∏em
obdarowany g∏osem, który podoba

si´ ludziom. Jednak tworzàc muzy-
k´ staram si´ zawsze byç wiernym
samemu sobie. To wspania∏e uczu-
cie tworzyç to, co mi si´ podoba.

Na pytanie, czy widzi siebie ja-
ko osob´ wp∏ywowà dla m∏odych
artystów jak Amy Winehouse
czy Duffy, artysta przyzna∏: To cie-
kawe. Mo˝e odpowiem anegdo-
tycznie. Mia∏em okazj´ osobiÊcie
spotykaç Franka Sinatr´ i Elvisa
Presleya. Byli to ludzie bardzo wa˝-
ni dla mnie jako piosenkarza. Ja
osobiÊcie staram si´, aby moje p∏y-
ty brzmia∏y nowoczeÊnie, ale zara-
zem jak p∏yty Toma Jones’a. Jestem
równie˝ otwarty na wspó∏prac´
z „nowym pokoleniem”, jednak du-
et nie mo˝e byç nagrany dla same-
go Êpiewania, wa˝ne jest, ˝eby mieç
razem coÊ do powiedzenia. Chcia∏-
bym zaÊpiewaç z Whitney Ho-
uston, ma pi´kny g∏os lub w∏aÊnie
z Duffy, ona tak samo jak ja pocho-
dzi z Walii.

Tom Jones wyst´puje od 1963 r.
Do jego najwi´kszych hitów na-
le˝à What’s New Pussycat, Help
Yourself, She’s the Lady czy nieza-
pomniana Delilah. W Warszawie
wystàpi∏ podczas wr´czenia Tele-
kamer Tele Tygodnia.

nn  Piotr Sypniewski

N e k r o l o g i

„Utalentowanego
Pana Ripleya”,
„Kukułk´”, „Babel”
i „Szcz´Êciarza”
obejrzà w marcu
widzowie
wieliszewskiego
Klubu Filmowego
ZAKŁAD

Wstyczniu zainaugurowa∏
swojà dzia∏alnoÊç Klub
Filmowy Zak∏ad. Wokó∏

projektu skupi∏a si´ ponad 
30-osobowa grupa mi∏oÊników do-
brego kina. Ka˝dy z cz∏onków Klu-
bu mo˝e zaproponowaç film, któ-
ry warto obejrzeç; umieÊciç jego
pokaz w repertuarze. Po projek-
cjach klubowicze zostajà, aby
przy kawie i herbacie porozma-
wiaç o obejrzanym filmie, a nie-
rzadko równie˝ sprawach daleko
wykraczajàcych poza sal´ kinowà.

O naprawd  ́doskona∏à atmosfe-
r´ dba Ernest Mozol, który pozo-

stajàc nieco na uboczu oddaje ini-
cjatyw´ kilku g∏ównym dysku-
tantom. A jednak bez niego pro-
jekt ten nie osiàgnà∏by a˝ takiego
sukcesu.To mi´dzy innymi dzi´ki
niemu widzowie w dzieƒ projekcji
„Jab∏ek Adama” mogli zasmako-
waç szarlotki, a przed „Weselem”
– pysznego bigosu ugotowanego
przez Grzegorza Biernata. W pla-
nach sà dalsze niespodzianki, dla-
tego warto wybraç si´ do Klubu

Filmowego Zak∏ad. JeÊli nie dla
wra˝eƒ kulinarnych, to przynaj-
mniej dobrego kina.

Cena miesi´cznego karnetu
(klubowicz + osoba towarzyszàca)
wynosi 5 z∏. W sprawach zwiàza-
nych z Klubem Filmowym Zak∏ad
nale˝y kontaktowaç si´ mailowo
pod adresem: kino@wieliszew.pl
lub telefonicznie pod nume-
rem: 022 782 20 44

nn
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Co w Radio 
eMka?

Bigos na Zakładzie

Repertuar 
na marzec 2009
Êroda, 04.03., godz. 20
– UTALENTOWANY PAN RIPLEY
Re˝yseria: Anthony Minghella
Scenariusz: Anthony Minghella
Zdj´cia: John Seale
Muzyka: Robert Randles
Produkcja: USA 1999
Czas: 139 min.
Proponuje: Waldemar Pakuła

Êroda, 11.03., godz. 20
– KUKUŁKA
Re˝yseria: Aleksander Rogo˝kin
Scenariusz: Aleksander Rogo˝kin
Zdj´cia: Andrei Zhegalov
Muzyka: Dimitri Pavlov
Produkcja: Rosja 2002
Czas: 99 min.
Proponuje: Sławomir Baƒbura 

Êroda, 18.03., godz. 20
– BABEL
Re˝yseria: Alejandro Gonzales

Inarritu
Scenariusz: Guillermo Arriaga,

Alejandro Gonzales Inarritu
Zdj´cia: Guillermo Arriaga,

Rodrigo Prieto
Muzyka: Gustavo Santaolalla
Produkcja: Francja, Meksyk,

USA 2006
Czas: 142 min.
Proponuje: Marian Kraszan

Kraszewski 

Êroda, 25.03., godz. 20
– SZCZ¢ÂLIWY CZŁOWIEK
Re˝yseria: Lindsay Anderson
Scenariusz: David Sherwin
Zdj´cia: Miroslav Ondricek
Muzyka: Alan Price
Produkcja: USA, Wielka

Brytania 1973
Czas: 186 min.
Proponuje: Grzegorz Biernat 

Zaczytany mol, czyli ksià˝ki warte uwagi

Ukryta historia
Tysiàce lat temu istnia∏y wielkie
cywilizacje, pot´˝ne imperia,
po których przetrwa∏y tylko ruiny.
Historia i czas zatar∏y Êlady. Cza-
sami – g∏´boko pod ziemià, w g∏´-
bi d˝ungli, wÊród g´stych lasów,
zatopione w bagnach – odnajdu-
jemy tajemnicze pozosta∏oÊci
po pradawnych paƒstwach. Mogà
to byç resztki budowli, przedmio-
ty codziennego u˝ytku lub tajem-
nicze artefakty. Mo˝emy tylko do-
myÊlaç si´, komu i do czego s∏u-
˝y∏y. Im wi´cej odkrywamy, tym
wi´cej powstaje pytaƒ i zagadek.
Okazuje si´, ˝e dawni ludzie nie
byli prymitywni i nieokrzesani.
Posiadali rozwini´tà nauk´, kul-

tur´, religi´ i technologi´.Wystar-
czy spojrzeç na egipskie pirami-
dy, Êwiàtynie Azteków, brytyjski
Stonehenge… Wcià˝ budzà po-
dziw i zdumienie.Trwajà od wie-
ków, oboj´tne na toczàcà si´ wo-
kó∏ nich histori´. ˚aden z wytwo-
rów naszej kruchej cywilizacji nie
przetrwa∏by nawet po∏owy tego,
co te staro˝ytne budowle.W jaki
sposób, dysponujàc tylko si∏à
ludzkich mi´Êni, mo˝na by∏o
wznosiç tak monumentalne bu-
dowle? Naukowcy i archeologo-
wie szukajà odpowiedzi. Prawdo-
podobnie dawni ludzie umieli
wi´cej, ni˝ mo˝emy sobie wyobra-
ziç.Trudnego zadania zestawienia

mitów i legend z najnowszymi
osiàgni´ciami nauki podjà∏ si´
Brian Haughton. Efektem jego
pracy jest ksià˝ka „Ukryta histo-
ria”. W sposób przyst´pny przed-
stawia ona najwi´ksze zagadki hi-
storii ludzkoÊci. Po co Indianie
z kultury Nazca tworzyli na ziemi
malunki zwierzàt, które widaç je-
dynie z lotu ptaka? Czy jest to
przes∏anie dla pozaziemskich cy-
wilizacji? Dlaczego ludnoÊç Wyspy
Wielkanocnej wyrzeêbi∏a setki
olbrzymich posàgów? Do czego s∏u-
˝y∏y? Czy rzeczywiÊcie w 2012 roku
nastàpi koniec Êwiata? Na te
i wiele innych zagadek odpo-
wiedê mo˝na znaleêç ksià˝ce.
Brian Haughton „Ukryta historia”,
2008, Rebis.

nn  Piotr K

Serdeczne wyrazy
wspó∏czucia

Pani El˝biecie
Radzikowskiej
z powodu Êmierci

SSiioossttrryy  
sk∏adajà Wójt Gminy Wieliszew,
Przewodniczàcy Rady Gminy,

Radni, So∏tysi oraz pracownicy
Urz´du Gminy Wieliszew

Z g∏´bokim smutkiem
przyj´liÊmy wiadomoÊç

o Êmierci

Siostry Pani
El˝biety

Radzikowskiej
Pani Elu wyrazy wspó∏czucia

sk∏adajà 
dyrektorzy szkó∏ gminnych,
przedszkoli, nauczyciele,

pracownicy Samorzàdowej
Administracji Placówek

OÊwiatowych Gminy Wieliszew

Zapraszamy dzieci i młodzie˝ do Sekcji ˚eglarskiej Gminy Wieliszew

˚eglarstwo to Êwietny sposób na sp´dzanie wolnego czasu, wspaniała zabawa
i nauka samodzielnoÊci, odwagi i odpowiedzialnoÊci. ˚eglarstwo to pasja, która
pozostaje w sercu na całe ˝ycie.
Wychodzàc naprzeciw zapotrzebowaniu mieszkaƒców naszej Gminy i wykorzystujàc
bogactwo, jakim jest posiadanie du˝ego akwenu wodnego, powołaliÊmy do ˝ycia
sekcj´ ˝eglarskà. Oferta nasza skierowana jest do dzieci szkół podstawowych
i młodzie˝y gimnazjalnej oraz rodziców. 
Nasza sekcja zajmuje si´ kształceniem młodych ˝eglarzy zapoznajàc ich z ABC
˝eglowania w teorii i praktyce. Zapewniamy dobry sprz´t ̋ eglarski, baz´ przy pla˝y
w Wieliszewie, pełne bezpieczeƒstwo, liczne atrakcje oraz profesjonalnà kadr´.

ZAPRASZAMY NA SPOTKANIA, KTÓRE ODB¢DÑ SI¢ W SZKOŁACH
Wi´cej informacji udziela Mirosław Rygielski: 602 677 775, e-mail: rygiel@onet.eu 
Zapisy: hala sportowa pokój nr 4 – tel.: 782-21-44, e-mail: sport@wieliszew.pl
Zapraszamy równie˝ wszystkich zainteresowanych do zało˝enia sekcji dla dorosłych
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Przed projekcjà „Jab∏ek Adama”
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W Gminie

Na XXV Sesji Rady
Gminy jednogłoÊnie
podj´to uchwał´
ws. szkoły w D´bem.
Niniejszym zakoƒczono
dysput´, która trwała
od ubiegłego roku.
Ponadto na Sesji
podj´to uchwały
ws. zaciàgni´cia
kredytów na
przeprowadzenie
inwestycji w Gminie.

Na Sesji o szkołach

Poprzywitaniu i oficjal-
nym otwarciu Sesji
przez Przewodniczàce-

go Rady Gminy Jana So∏tysa, wójt
Waldemar Kownacki poinformo-
wa∏ o wa˝nych sprawach, jakie wy-
darzy∏y si´ od ostatniego zebrania.
Poinformowa∏ o spotkaniu z w∏a-
dzami powiatu legionowskiego
odnoÊnie terenów pod budow´
cmentarza, terenów po by∏ym na-
sypie kolejowym i w sprawie bez-
paƒskich psów, które nierzadko
pojawiajà si´ na terenie Gminy.
Wspomnia∏ równie˝ o problemie
w systemie odbioru Êmieci i zwró-
ci∏ si´ do zebranych o podpisanie
umów na odbiór Êmieci, ˝eby da-
waç dobry przyk∏ad w∏aÊcicielom
dzia∏ek, których ten obowiàzek
dotyczy. Powiadomi∏ równie˝, ˝e
w czerwcu na terenie powiatu le-
gionowskiego odb´dzie si´ Mi´-
dzynarodowy Turniej Siatkówki.

Nast´pnie g∏os zabra∏ Przewod-
niczàcy Rady Gminy, który poin-
formowa∏ o pracy organów Rady

nalizacji sanitarnej w ¸ajskach,
etap I i II oraz budow´ gimnazjum
gminnego. Szczególnie sprawa bu-
dowy gimnazjum jest pilna – w lu-
tym br. Urzàd Gminy Wieliszew
og∏osi∏ konkurs na inspektora
nadzoru inwestorskiego dla reali-
zacji inwestycji Budowa Gimna-
zjum Gminnego. Wszystkie
uchwa∏y przyj´to 16 g∏osami za.

Przedmiotem dyskusji by∏a rów-
nie˝ sprawa d∏u˝ników alimenta-
cyjnych. Jak poinformowa∏a Lilia-
na K´pczyƒska, Kierownik OÊrod-
ka Pomocy Spo∏ecznej, w Gminie
Wieliszew jest ok. 50 osób majà-
cych problemy z p∏atnoÊciami ali-
mentów. Rada podj´∏a uchwa∏´,
która upowa˝nia OSP do podej-
mowania dzia∏aƒ wobec tych osób.

W regulaminie obrad znalaz∏a
si´ równie˝ ekologia. G∏osowano
projekt uchwa∏y w sprawie wspar-
cia finansowania z Gminnego
Funduszu Ochrony Ârodowiska
i Gospodarki Wodnej na budow´
przydomowych oczyszczalni Êcie-
ków. Wójt Gminy poinformowa∏,
˝e projekt uchwa∏y dotyczy obiek-
tów po∏o˝onych na tzw. koloniach,
gdzie budowa kanalizacji jest
o wiele bardziej kosztowna.
Uchwa∏´ przyj´to 14 g∏osami za,
przy jednym wstrzymaniu si´
od g∏osu.

Po zatwierdzeniu protoko∏u z Se-
sji Rady Gminy na nast´pnej sesji
protokó∏ zostanie opublikowany
w Biuletynie Informacji Publicznej
Urz´du Gminy Wieliszew. nn  

mi´dzy sesjami. Na Sesji, nie bez
powodu, obecni byli Wicestarosta
Powiatu Legionowskiego Janusz
Kubicki oraz Dyrektor Zespo∏u
Szkó∏ Ponadgimnazialnych w D´-
bem Andrzej Siwiec. Pierwszà
uchwa∏à, jaka mia∏a byç podda-
na pod g∏osowanie, by∏a uchwa∏a
ws. przej´cia od powiatu legio-
nowskiego do dalszego prowa-
dzenia przez Gmin´ Wieliszew
Powiatowego Zespo∏u Szkó∏ Po-
nadgimnazjalnych w D´bem (Ko-
mornicy) oraz nabycia w formie
darowizny zabudowanych nieru-
chomoÊci gruntowych. Pierwszy
zabra∏ g∏os Janusz Kubicki. Przy-
pomnia∏ obecnym histori´ placów-
ki od podstaw, dlaczego zosta∏a po-
wo∏ana i z jakimi problemami si´
boryka∏a. Przypomnia∏ o dobrych
latach 70. i 80. oraz o fakcie, ˝e
zmiany ustrojowe w Polsce i brak
kszta∏cenia kadry nauczycielskiej
przyczyni∏y si´ do degradacji
Szko∏y w D´bem z szko∏y ogólno-
krajowej do szko∏y powiatowej.

Jak podkreÊli∏ na koniec, Szko∏a
pozostaje w powiecie i mo˝e liczyç
na pomoc. Po g∏osowaniu An-
drzej Siwiec, dyrektor Szko∏y
w D´bem z∏o˝y∏ podzi´kowania
starostom, którzy pozytywnie
wp∏yn´li na decyzj´ Rady Powia-
towej podczas XXVII Sesji Rady
Powiatu. Jak przyzna∏, najwi´k-
szym problemem Szko∏y pozosta-
jà finanse. Po odczytaniu projek-
tu uchwa∏y przez Przewodniczàce-
go Rady Gminy uchwa∏´
przyj´to 16 g∏osami za. Po g∏oso-
waniu Przewodniczàcy Rady Gmi-
ny stwierdzi∏, ˝e historia zrobi∏a
ko∏o i wróci∏a w odpowiednie
miejsce. Zapowiedzia∏ te˝, ˝e Gmi-
na b´dzie realizowa∏a poprzez t´
szko∏´ zadania w∏asne.

Nast´pnym wa˝nym punktem
by∏o g∏osowanie uchwa∏ zwiàza-
nych z pozyskiwaniem Êrodków fi-
nansowych za pomocà po˝yczek
oraz kredytów. Jako pierwszà g∏o-
sowano uchwa∏´ o sprawie zacià-
gni´cia po˝yczki z Wojewódzkie-

PPiioottrr  SSyyppnniieewwsskkii

go Funduszu Ochrony Ârodowiska
i Gospodarki Wodnej w Warsza-
wie. Uchwa∏´ przyj´to 16 g∏osami
za. Nast´pnie Radni zaj´li si´ pa-
kietem uchwa∏ ws. zaciàgni´cia
kredytu z Banku Ochrony Ârodo-
wiska na: budow´ drogi gminnej
wraz z oÊwietleniem w miejscowo-
Êci Janówek, wodociàgowanie
Êrodkowo-zachodniej cz´Êci Gmi-
ny Wieliszew – etap I, budow´ ka-

Przychodnia dla Zwierzàt
¸ajski, ul. Nowodworska 93

Miros∏aw Kado
lekarz weterynarii

specjalista chorób psów i kotów

GODZINY PRZYJ¢å AMBULATORYJNYCH:
dni powszednie 8–20

soboty 8–14
niedziele i Êwi´ta 

– wizyty umawiane
tel. (0-22) 782 22 82, kom. 0-602 237 021

ÂÂ  Ultradêwi´kowe usuwanie
kamienia naz´bnego

ÂÂLeczenie i profilaktyka
ÂÂWizyty domowe
ÂÂUSG

ÂÂ Rentgen
ÂÂ  Laseroterapia
ÂÂ  Krioterapia
ÂÂ  Chirurgia

r e k l a m a

Słuchaj serwisu
informacyjnego 
w Radio eMka

poniedziałek
– piàtek, 

godz. 9, 12 i 20

sobota, godz. 20, 

niedziela,
godz. 21

www.radioemka.pl

Wybory zosta∏y rozpisane
w zwiàzku z wygaÊni´ciem man-
datu radnego z miejscowoÊci Mi-
cha∏ów-Reginów Rafa∏a Kasiƒ-
skiego. Decyzjà Komisarza Wy-
borczego z dnia 12 lutego zosta∏a
powo∏ana Komisja Wyborcza
w celu przeprowadzenia wyborów

uzupe∏niajàcych do Rady Gminy
Wieliszew.Do zwo∏ania pierwsze-
go posiedzenia komisji Komi-
sarz upowa˝ni∏ Wójta Gminy Wie-
liszew  Waldemara Kownackiego.

Sylwetki kandydatów na rad-
nych zaprezentujemy w nast´p-
nym numerze Gazety. nn

Wybory w Micha∏owie

Ju˝ nied∏ugo czekajà nas emocje wyborcze. 
29 marca, w wsi Micha∏owie-Reginowie odb´dà si´
wybory uzupe∏niajàce do Rady Gminy Wieliszew. 

Wieliszew, ul. Polna 16
tel. 22 767 94 47, 503 994 967

Lekarze  weterynarii
Beata Zgutka-Koremba 
i Rafa∏ Koremba 

Przyjmujà codziennie w godzinach:

pon – pt:    9–20
sobota:      10–15
niedziela:  10–12

Sprzedam działk´
w Wieliszewie 10x40 
450 mkw, w studium

zabudowanie bliêniacze
lub szeregowe

Tel: 505 44 72 22

fo
t.

PS

Rada Gminy Wieliszew podejmuje decyzje na zasadzie consensusu
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Ludzie z pasjà

CENTRUM MEDYCZNE OÂRODEK ZDROWIA „BER-MED”
Wieliszew, ul. Niepodleg∏oÊci 85, tel.0 22 782-23-85,  tel. kom. 662-605-313 
Czynne od poniedzia∏ku do piàtku w godz. 8–19

P O R A D N I E  L E K A R S K I E
• Poradnia Pediatryczna
Dr Gra˝yna Krysik
• Poradnia In tern is tyczna
Dr Joanna Berliƒska
• Poradnia Medycyny Rodz inne j
Dr Katarzyna Szerejko
Dr Jacek Badzian
• Poradnia Uzale˝n ieƒ
Psychoterapeuta Halina Wilczyƒska
• Psycholog
Joanna Szewczyk
• Psych iatra  
Dr Halina KwaÊniewska 
(leczenie bezsennoÊci, depresji, l´ków, nerwic)
• Poradnia Ginekologiczna
Dr Roman Pajàk
• Poradnia Uro logiczna
Dr Grzegorz J´drzejczak
•Poradnia Dermato logiczna
Dr Aleksandra B∏azik
FOTOTERAPIA promieniami UVA i UVB – 311 nm
– leczenie ∏uszczycy, bielactwa, AZS
• Poradnia Laryngologiczna
Dr Zofia Wiszniewska-Wàsowska
• Poradnia D iabeto logiczna
Dr El˝bieta Bala
P O D P I S A N A  U M O WA  Z N A R O D O W Y M  F U N D U S Z E M
Z D R O W I A

P O R A D N I E  S P E C J A L I S T Y C Z N E
•Poradnia Ch i rurg i i  Ogólne j
Dr Jerzy Szubski
•Poradnia Medycyny Pracy 

i badania d la  k ierowców
•Poradnia kard io log iczna
Dr S∏awomir Olczyk
•Poradnia Neuro logiczna
Dr Jaros∏aw Jakubowski
•Poradnia Alergologiczna
Dr Joanna Myszkowska

GABINET ZABIEGOWY
• P ie l´gniarka rodz inna 
– H. Piotrowska, E. Banaszek, A. Ràczka
• P ie l´gniarka po∏o˝na – M. Syroka

ANALIZY LEKARSKIE
Poniedzia∏ek godz. 8–10
Czwartek godz. 8–10

GABINET STOMATOLOGICZNY
Lek. stomatolog Marta Sysik
czynny: pon, wt, Êr, czw. 14–19
Zapisy telefonicznie lub w rejestracji OÊrodka 
Tel. 022 782-23-85 kom 662-605-313

P O D P I S A N A  U M O WA  
Z N A R O D O W Y M  F U N D U S Z E M  Z D R O W I A

Na czym polega jazda w stylu We-
stern?
Jest to ga∏àê jeêdziectwa wywodzà-
ca si´ z prac wykonywanych przez
amerykaƒskich kowbojów na ran-
czach.Western, w przeciwieƒstwie
do klasycznej jazdy, jest du˝o bar-
dziej swobodny, zarówno dla konia,
jak i jeêdêca. Charakterystyczny
luêny dosiad i luêna wodza to wi´k-
sza naturalnoÊç. Ró˝nimy si´ tak-
˝e strojem – zamiast bryczesów
i oficerek – d˝insy, kowbojki oraz
nieod∏àczny kapelusz.

Dlaczego w∏aÊnie ta dyscypli-
na jeêdziecka sta∏a si´ Twojà
prawdziwà pasjà? 
Konie by∏y w moim ̋ yciu od dziec-
ka. Ale to nie one spowodowa∏y mo-
je zainteresowanie tà dyscyplinà.
Raczej zami∏owanie do westernów
i ksià˝ek o Indianach i Dzikim Za-
chodzie.

Na co powinien byç przygotowa-
ny ktoÊ, kto myÊli o uprawianiu
tego sportu? 

Tak jak w ka˝dym sporcie – na ci´˝-
kà prac´. Liczà si´ przede wszyst-
kim cierpliwoÊç i konsekwencja
w dzia∏aniu.

Co,Twoim zdaniem, jest najtrud-
niejsze w jeêdzie westernowej?
Zaczyna∏am jeêdziç w stylu kla-
sycznym, który ma zupe∏nie inny
dosiad. Dla mnie najtrudniej by∏o
si´ przestawiç na western. Zaczàç
odpowiednio u˝ywaç pomocy jeê-
dzieckich. Rozluêniç dosiad i na-
uczyç si´ w∏aÊciwego wysy∏ania sy-
gna∏ów.

Czy jest ktoÊ, kto jest dla Ciebie
autorytetem? 
Tak, tà osobà jest moja trenerka
Kasia Malinowska. Ma ona niesa-

mowity dar porozumiewania si´
z koƒmi i przekazywania wiedzy
swoim uczniom.

Dlaczego warto poÊwi´ciç si´
w∏aÊnie tej dyscyplinie sportu?
Mo˝na sobie wyobraziç, ˝e jadàc
w kapeluszu i siodle kowbojskim je-
steÊmy jednym z tych podró˝ników
na dalekiej pó∏nocy. Poczuç dresz-
czyk przygody. Jazda klasyczna te-
go tak nie oddaje, przynajmniej dla
mnie jest ona bardziej sztywna ni˝
jazda w stylu western.

Twoje najwi´ksze sukcesy...
Jeszcze przede mnà. Ale dla mnie
osobistym sukcesem jest praca
z mojà klaczà. Zaczyna∏yÊmy zu-
pe∏nie od zera, ona by∏a m∏odym

koniem Êwie˝o zaje˝d˝anym, a ja
kompletnie o westernie nie mia∏am
poj´cia. By∏ smutek, z∏oÊç, ∏zy,
chwile za∏amania, ale teraz widz´,
˝e to by∏o potrzebne, aby si´ na-
uczyç wzajemnego szacunku i zro-
zumienia.

Twoje plany na przysz∏oÊç...
Marz´ i planuj´ zakup konia rasy
American Quater Horse. Niedu˝e,
silne i opanowane idealnie nadajà
si´ do tej ga∏´zi jeêdziectwa. Gdy
ju˝ kupi´ mojego wymarzonego qu-
atera, planuj´ zaczàç startowaç
w zawodach. Nadal pragn´ si´ szko-
liç i rozwijaç w tym kierunku.

Dzi´kuj´ za rozmow´.
nn

Western – klucz do szcz´Êcia 
Kontynuujemy
prezentacj´ ciekawych
mieszkaƒców Gminy
Wieliszew. Tym razem
spotkaliÊmy si´
z Marysià Michalskà,
mieszkankà
Skrzeszewa, której
pasjà jest jazda konna
w stylu Western.

¸ukasz Ziemak

˚yczenia Walentynkowe

r e k l a m a

Notowanie walentynkowego
wydania Goràcej Dwudziestki
Radio eMka.

1. Jennifer Rush – The power of
love

2. Nick Cave i Kylie Minogue
– Where the wild roses grow 

3. James Blunt – You’re Beautiful 
4. Umberto Tozzi – Ti amo
5. Eric Clapton – Wonderful

tonight
6. Elvis Presley – Love me tender
7. Frank Sinatra – Strangers in

the night
8. Massive Attack – Angel
9. U2 – With or without you 

10. Robert Gawliƒski – Nie
pokonasz miłoÊci 

11. INXS – Never tear us apart
12. Depeche Mode – Freelove
13. Kayah i Bregoviç – Âpij

kochanie Êpij
14. Ró˝e Europy – Jedwab
15. Varius Manx – Piosenka

ksi´˝ycowa
16. Brian Ferry – Slave to love
17. The Blues Brothers

– Everybody needs somebody
to love

18. Marek Grechuta – B´dziesz
mojà panià

19. The Beatles – All you need is
love

20. Kobranocka – Kocham ci´ jak
Irlandi´

Dla Kochanej ˚ony najczulsze ˝yczenia
i s∏owa piosenki „Kocham Ci´ Kochanie

Moje”
PI

§§
W dzieƒ Êwi´tego Walentego.
Nie chc´ spotkaç si´ z kolegà.
Nie chce bawiç si´ z rodzinkà.

Chc´ byç Twojà walentynkà Moja Aniu.
Pawe∏ Lewandowski

§§
Choç szron na g∏owie, choç nie to zdrowie to

w sercu ciàgle sza∏ – z okazji Walentynek 
dla Gieni od S∏awka

§§
Dla kochanej Kasieƒki ciep∏e i czu∏e buziaki!
Kocham Ci´ o ka˝dej porze roku! Póki Êmierç

nas nie roz∏àczy!
K.

§§
Z okazji walentynek, mojemu Kochanemu
Synkowi Micha∏kowi ˝ycz´, by zawsze by∏
uÊmiechni´ty, zdrowy i dobrze si´ uczy∏.

Mama

§§
Kochanemu Mariuszowi z okazji walentynek
˝ycz´ du˝o spokoju, mi∏oÊci, radoÊci, pogody

ducha, odpoczynku i spe∏nienia marzeƒ.
Jola:)

§§
Nika, Kochana Córeczko, ˝ycz´ Ci, aby jak

najwi´cej osób kocha∏o Ci´ tak mocno jak ja.
Chcia∏bym, abyÊ Ty równie˝ kocha∏a ludzi,
bo dopiero wtedy b´dziesz szcz´Êliwa. Tata

§§
W´gielku, oby ogieƒ w Twoim sercu pali∏ si´

jak najd∏u˝ej. Kra

fo
t.

Da
gm

ar
a 

Ja
na

sz

Westernowo w Montanie
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Bale bale

r e k l a m a

Spokojny sen stypendystów

Niech ˝ałuje, kto nie był…

Ponad 20 tysi´cy
złotych zebrali
wolontariusze
podczas
VI Charytatywnego
Balu
Stowarzyszenia
„Młodzi dla
Rozwoju eMka”. 

Pierwsza sobota lutego
bie˝àcego roku
na długo zostanie
w pami´ci tych, którzy
zdecydowali si´ bawiç
z „Bonawenturà”.
Przyjaciele Szkoły
Podstawowej
w Wieliszewie po raz
drugi zorganizowali bal
karnawałowy
w goÊcinnych progach
wieliszewskiej
„Malwy”.

MMaarriiuusszz  KKrraasszzeewwsskkii

hojnoÊci wielu ludzi dobrej woli
uda∏o si´ zgromadziç po-
nad 10 tys. z∏. Poniewa˝ Fundacja
Batorego zobowiàza∏a si´ do∏o˝yç
drugie tyle, szesnastu szczególnie
uzdolnionych uczniów korzystajà-
cych z pomocy finansowej Stowa-
rzyszenia eMka mo˝e liczyç
na wsparcie kwotà w wysoko-
Êci 20 tys. z∏. WÊród darczyƒców
nale˝y wyró˝niç Paƒstwa Specjal-
skich i Gortatów oraz Andrzeja
Szczodrowskiego i Jana Grabca.
Licytowano w sumie 42 przed-
mioty podarowane m.in. przez
Mariol´ Go∏´biewskà (witra˝e),
Iwon´ i Basi´ Wymaza∏ (obrazy
i rysunki), Ew´ Nowak (obrazy),
ks. Kazimierza Gajowego (suknia
z Libanu i beret si∏ pokojowych
ONZ).

Poza wymiarem charytatyw-
nym bal mia∏ równie˝ charakter
imprezowy. Uczestnicy, którzy
przybyli w ch∏odny wieczór 14 lu-

StypendyÊci korzystajàcy
z pomocy Stowarzyszenia
eMka mogà spaç spokojnie

– podczas licytacji przeprowadzo-
nej na VI Charytatywnym Balu
przez nie organizowanym, dzi´ki

Wtym roku na zabaw´,
z której dochód prze-
znaczony jest na wspie-

ranie dzia∏alnoÊci Szko∏y zdecy-
dowa∏o si´ ponad 60 par. Impre-
z´ swà obecnoÊcià zaszczycili
Wójt Gminy Wieliszew Waldemar
Kownacki oraz Starosta Powiatu
Legionowskiego Jan Grabiec.
IÊcie szampaƒska zabawa trwa∏a
do bia∏ego rana i by∏a na tyle
Êwietna, ˝e gdy blady Êwit puka∏
do okien sali, wi´kszoÊç uczestni-
ków wcale nie zamierza∏a opusz-

tego, w liczbie przekraczajà-
cej 150 osób, zasiedli przy suto za-
stawionych sto∏ach. Przywitani
przez prezesa Stowarzyszenia
eMka Paw∏a Kownackiego, rozpo-
cz´li spotkanie odtaƒczeniem

tradycyjnego poloneza. Potem
temperatura imprezy sukcesyw-
nie ros∏a. Nikt si´ nie oszcz´dza∏.
Dopiero nad ranem wi´kszoÊç
uczestników balu da∏a za wygra-
nà. Zm´czeni, ale szcz´Êliwi

udali si´ do domu z poczuciem
dobrze spe∏nionego obowiàzku.
Bo pomagaç trzeba, nawet jeÊli
przy okazji mo˝na nieêle si´ ba-
wiç.

nn  

czaç zabawy. Zapewne zas∏uga to
zespo∏u „Setius”, który bawi∏
wszystkich w rytm przebojów
– polskich, zagranicznych, sta-
rych, nowych.Trunków i jad∏a nie
brakowa∏o. O kulinaria zadba∏
znany ze wspania∏ej kuchni Fe-
liks Karpik. Zabaw´ prowadzi∏
dziennikarz Polskiego Radia Ja-
cek Cholewiƒski.

Ale nie tylko dobra zabawa
przyÊwieca∏a uczestnikom im-
prezy. Wszyscy wiedzieli, ˝e ba-
wià si´ dla dobra miejscowej

szko∏y. Po raz kolejny uczestnicy
naszego balu pokazali swe gorà-
ce serca i szczodre portfele. Aby
wesprzeç dzia∏alnoÊç placówki,
mo˝na by∏o wziàç udzia∏ w au-
kcjach, kupiç losy (ka˝dy wygry-
wa∏!). Licytacje przedmiotów
(„Trylogia” Sienkiewicza, ma-
kieta Pa∏acu Kultury i Nauki, ko-
szulki sportowe z autografami za-
wodników, w tym reprezentantów
Polski i wiele, wiele innych) wy-
wo∏ywa∏y chwilami szybsze bicie
serc. Dla wielu ch´tnych zabrak∏o

fantów, mimo ̋ e ceny niektórych
licytowanych przedmiotów osià-
ga∏y niebotyczne sumy. Skarbo-
na Stowarzyszenia szybko si´ za-
pe∏ni∏a. DoÊç powiedzieç, ˝e z sa-
mych licytacji organizatorzy
zebrali ponad 6 tysi´cy z∏otych.
Ca∏kowity zysk, który zasili kon-
to Stowarzyszenia, a tym samym
wesprze dzia∏alnoÊç Szko∏y, jesz-
cze jest podliczany. W tym miej-
scu goràce podzi´kowania nale˝à
si´ zarówno tym, którzy nie szcz´-
dzili swoich pieni´dzy, jak i tym

którzy podarowali przedmioty
na aukcj´ i loteri´.

Wielu obecnych ju˝ teraz pyta-
∏o o organizacj´ balu w przysz∏ym
roku, chcàc rezerwowaç miej-
sca. Wcale si´ im nie dziwi´…
„I ja tam by∏em, miód i wino pi-
∏em, a com widzia∏ i s∏ysza∏, tutaj
zamieÊci∏em…”. Kto by∏, na pew-
no potwierdzi, co tu pope∏ni∏em.
Kto nie by∏… Szansa rewelacyj-
nej zabawy dopiero za rok, mam
nadziej´, bo ju˝ czekam!
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W aukcji uczestniczyli wolontariusze Pierwszym taƒcem by∏ polonez

Prezes Krzysztof Klimaszewski i Starosta Jan Grabiec Taniec klasyczny... ...i akrobacje


